
Gazeteciler Cemiyeti’nin yayın organı

ios:http//24saat.ios.web.tr
Android: http//24saat.droid.web.tr 

Gazetesine tamamen renkli  tablet ve cep 
telefonlarınızdan (Pazar günleri hariç) 

ÜCRETSİZ ulaşabilirsiniz.

YIL: 44 • SAYI:13724  18 ARALIK 2024 ÇARŞAMBA 
GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

Cihat SOYSAL 8'de

EKRANLARDAN SATIRLARA

Güreş Federasyonu 
başkanlık seçimi

ASGARİ BAHİS 
ASGARİ ücret altında ezilen 

çalışanlar canı pahasına hak 
arama mücadelesi yapıyor. 
Sendikalar, sivil toplum ör-
gütleri, patronlar kulübü ve 
hükümet ile pazarlıkları sür-
dürürken olanlar oldu. Yasa-
dışı bahis siteleri asgari ücret 

üzerinden kumar oynatmaya 
başladı. Yanlış duymadınız. 
Futbol, basketbol başta olmak 
üzere her spor dalında bahis 
açan yasadışı kumar siteleri 
artık asgari ücretler üzerinden 
bahis oynatmaya başladı. 

Çok ilginçtir ki yasadışı kumar 
siteleri, adeta dalga geçer gibi 
kendileriyle mücadele etme-
si gereken yetkililerin aldığı 
kararlar üzerinden bahis yapı-
yorlar. S.2’de “Emekli aylıklarının 

açlık sınırının bile altında 
kalmasına çözüm getirilmeli”

YENİ yıl için belirlenecek 
maaş zam oranlarını 
merak eden emekliler, 
artan enflasyon, yükselen 
yaşam maliyetleri ve aza-
lan alım gücü nedeniyle 
yapılacak artış konusun-
da büyük bir beklenti 
içinde. Türkiye İstatistik 
Kurumu'nun (TÜİK) 3 

Ocak 2025 tarihinde açık-
layacağı aralık ayı enflas-
yon verilerinin ardından 
emekli maaşı zamları 
kesinlik kazanacak. Tür-
kiye Emekliler Derneği 
(TÜED), 2025 yılı zam 
oranlarına ilişkin 24 Saat'e 
yaptıkları açıklamada, 
"Emekli aylıklarının, açlık 
sınırının bile altında kal-
masına çözüm getirilme-
lidir. Emeklisi yoksul bir 
ülke olmak istemiyoruz" 
ifadelerini kullandı. S.2’de

YASADIŞI BAHIS SITELERI ASGARI ÜCRET ÜZERINDEN KUMAR OYNATMAYA BAŞLADI

ANKARA Büyükşehir 
Belediyesi, Gazi Üniversitesi 
Hemşirelik Fakültesi ile 
yaptığı iş birliği kapsamında 
sosyal yardım alan 60 
yaş ve üstü vatandaşlara 
profesyonel evde sağlık ve 
danışmanlık hizmeti veriyor. 

İKİ yıldır sürdürülen hizmetten 
Altındağ, Keçiören ve 
Yenimahalle ilçelerinde 
yaşayan 572 vatandaş 
yararlanıyor. Hizmet 
kapsamında 60 yaş ve 
üstü vatandaşlara hafta 
iki gün birer saat egzersiz 
hizmeti veriliyor, beslenme 
programları hazırlanıyor ve 
şeker ile tansiyon tansiyon 
ölçümleri yapılıyor. S.4’te

“Bu küçük oyunları
milletimiz yutmaz”

CHP Genel Başkan Yar-
dımcısı Gökan Zeybek, 
Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanlığı tarafından 
CHP'li altı belediyeye 
haciz getirilmesine ilişkin 
olarak, "Ülkenin ekono-
misini yönetenler önce 
bu enflasyonu tek haneli 
rakamlara indirsinler ve 
aylık enflasyon rakamları 
yüzde 1'ler seviyesine 
gelsin de borçlar yöneti-
lebilir ve çevrilebilir olsun. 
Mesele gelir elde etmek, 
mesele gecikmiş borçları 
tahsil etmek değil. Mesele, 
‘CHP’li belediyelerin top-

lumdaki yüksek kabulünü, 
nasıl algıyla aşağıya çe-
kebiliriz?’ Bunda başarılı 
olmaları mümkün değil. 
Bugün seçim olsa 412 be-
lediyenin üzerine bir 400 
belediye daha koyacak 
kadar güçlü. Bütün beledi-
yeler, özellikle büyükşehir 
belediyeleri ve merkezdeki 
belediyeler CHP’ye ge-
çince ‘Ben nerede yanlış 
yaptım’ diyerek kendince 
bir çıkış yol arıyorsunuz. 
Bunu milletimiz yutmaz. 
Yani bu bu kadar küçük 
oyunları yutmaz" ifadesini 
kullandı. S.3’te

KKTC'den Türkiye'ye gelen eşyaya 
AB standartlarında vergi uygulanacak
KUZEY Kıbrıs Türk 

Cumhuriyeti'nden (KKTC) 
yolcu beraberinde veya 
posta ve hızlı kargo taşıma-
cılığı yoluyla Türkiye'ye ge-
len eşyadan Avrupa Birliği 
(AB) üyesi ülkelere uygula-
nan yüzde 30 tek ve maktu 
vergisi alınacak. S.6’da

Hablemitoğlu suikastının 
üzerinden 22 yıl geçti

ANKARA Üniversitesi Öğretim Üyesi Doç. 
Dr. Necip Hablemitoğlu'nun, 18 Aralık 
2002'de evinin önünde uğradığı silahlı 
saldırıda hayatını kaybetmesinin üzerinden 
22 yıl geçti. FETÖ elebaşı Fetullah Gülen 
ile emekli albay Levent Göktaş'ın da 
aralarında bulunduğu 10 sanık hakkında 
14 Şubat 2023'te Ankara 28. Ağır Ceza 
Mahkemesinde başlayan yargılama devam 
ediyor. S.3’te

CHP’Lİ ZEYBEK'TEN ALTI BELEDİYEYE GETİRİLEN HACZE TEPKİ: 

Konut Fiyat Endeksi 
kasımda yüzde 2,8 arttı
Konut Fiyat Endeksi (KFE), Kasım 2024'te 

aylık yüzde 2,8, yıllık yüzde 29,4 arttı.
Türkiye'deki konutların kalite etkisinden 
arındırılmış fiyat değişimlerini izlemek 
amacıyla hesaplanan KFE (2023=100) 
kasımda bir önceki aya göre yüzde 2,8 
artarak 155,4 oldu. KFE, kasımda yıllık 
yüzde 29,4 artarken, bu dönemde reel 
olarak azalış yüzde 12 oldu. S.6’da

ANKARA (ANKA)- Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı'nda 
Avrupa Birliği (AB) Komisyonu Başkanı 
Ursula von der Leyen ile bir araya 
geldi. Cumhurbaşkanlığı'nın resmi 
internet sitesinden yapılan açıklamada, 
"Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Türkiye’ye ziyarette bulunan Avrupa Birliği 
(AB) Komisyonu Başkanı Ursula von der 
Leyen ile Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde bir 
araya geldi. Görüşmede, Dışişleri Bakanı 
Hakan Fidan da yer aldı" denildi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
AB Komisyonu Başkanı 

von der Leyen ile görüştü

AYM noterlerin disiplin cezalarına 
ilişkin düzenlemeyi iptal etti

ANAYASA Mahkemesi (AYM), noterlere ve-
rilebilecek disiplin cezaları hakkında dü-
zenlemeler içeren Noterlik Kanunu'nun 
125 ve 126. maddelerini Anayasa'ya aykı-
rı bularak iptal etti.

NOTERLERE disiplin cezası verilmesine 
ilişkin düzenlemeler, "belirli bir açıklıkta 
ve öngörülebilirlikte olmadığı" gerekçe-
siyle iptal edildi. İptal kararları 9 ay sonra 
yürürlüğe girecek. S.3’te

Hakan AKPINAR 3'te

YANSIMALAR

Atatürk'ün Ankara'sı...

Ergin ERENOĞLU 5'te

GENİŞ AÇI

Ankaralı Turgut

SERKAN GÜLER

TÜRKİYE EMEKLİLER DERNEĞİ'NDEN 
İNTİBAK VE SEYYANEN ZAM ÇAĞRISI

ESİN ÖZDEMİR

Irak'ın ve Suriye'nin kuzeyinde 
6 PKK/YPG'li terörist etkisiz hale getirildi
ANKARA (AA) - Milli Savunma Bakanlığı (MSB), 

Suriye'nin kuzeyindeki Barış Pınarı bölgesinde 
4 PKK/YPG'li ve Irak'ın kuzeyindeki Pençe-Kilit 
Operasyonu bölgesinde ise 2 PKK'lı teröristin 
etkisiz hale getirildiğini bildirdi.

ABB, 572 vatandaşa evde
sağlık hizmeti veriyor
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Milyonlarca emekli, 2025 yılın-
da maaşlarına yansıyacak 

zam oranının açıklanmasını bekliyor. 
Vatandaşın gündeminden düşmeyen 
ve ocak ayında açıklanması beklenen 
zam oranları, emeklilerin refah seviye-
sinde belirleyici rol oynayacak. Yüksek 
enflasyon, artan yaşam maliyetleri ve 
düşen alım gücü, maaşlara yönelik 
beklentileri daha da artırıyor.

Türkiye İstatistik Kurumu'nun (TÜİK) 
3 Ocak 2025 tarihinde açıklayacağı 
aralık ayı enflasyon verilerinin ardından 
emekli maaşı zamları kesinlik kazana-
cak. Türkiye Emekliler Derneği (TÜED), 
2025 yılı için güncellenecek emekli 
maaş oranları hakkında beklentilerini 
ve emeklilerin yaşam standartlarını 
iyileştirmek için önerilerini 24 Saat ile 
paylaştı. 

Dernekten yapılan açıklamada, 
"2000 sonrası dönemde aylık hesapla-
ma sistemi değiştiğinden, kök aylık-
larda ciddi azalmalar ve eşitsizlikler 
yaşanıyor. Bu durumun düzeltilmesi 
ve her bir sigortalıya hak ettiği aylığın 
ödenmesi için intibak yapılmalıdır. Ta-
ban aylık bağlama oranı, 2000 sonrası 
dönem için yüzde 70’den yüzde 35’e 
düşürülmesi, aylıkları azaltmıştır. Bu 
nedenle, 2000 sonrası emekli aylıkları 
iyileştirilmeli ve insanca yaşamaya 
yetecek aylık hesaplama sistemi getiril-
melidir" ifadeleri yer aldı.

"BİRÇOK EMEKLİMİZ, 
TEMEL İHTİYAÇLARINI 
KARŞILAMAKTA DAHİ 
ZORLANIYOR"
TÜED, emekli maaşlarına yapılacak 

artışların, yalnızca enflasyon oranla-
rıyla sınırlı kalmamasını, aynı zaman-
da yaşam maliyetindeki artışların ve 
emeklilerin alım gücünün de dikkate 
alınmasını önerdi.

"Maaş artışlarının, özellikle gıda, 
sağlık ve barınma gibi temel ihtiyaç-
lara gelen zamlarla uyumlu olmasını 
savunuyoruz" diyen dernek yetkilileri, 
şunları kaydetti:

"Emeklilerimizin refah seviyesini 
yükseltecek, sosyal yaşama katılım-
larını artıracak bir artış oranı talep 
ediyoruz. Ne yazık ki mevcut emekli 
maaşları, artan enflasyon oranları ve 
temel ihtiyaçlara gelen zamlar karşısın-
da yeterli değildir. Özellikle gıda, kira, 
elektrik, doğalgaz ve sağlık hizmetleri 
gibi temel harcamalarda yaşanan ciddi 
artışlar, emeklilerimizin yaşam stan-
dartlarını olumsuz yönde etkilemekte-
dir. Mevcut maaşlarla birçok emeklimiz, 
temel ihtiyaçlarını karşılamakta dahi 
zorlanmaktadır."

"EMEKLİ AYLIKLARINA ACİLEN 
SEYYANEN ZAM YAPILMALI"
Öte yandan, emekli maaşlarındaki 

artış oranı belirlenirken dikkate alınma-
sı gereken en önemli faktörleri aktaran 
yetkililer, resmi enflasyona göre emekli 
aylıklarına yapılan zamların çok yeter-
siz kaldığını vurguladı. 

Tüketici Fiyat Endeksi (TÜFE) oran-

larının gerçek enflasyonu yansıtmadığı 
belirtilen açıklamada, emekli aylıklarına 
yapılan yüzdeli zamların emeklileri 
koruyan bir sistem olarak görülmediği 
kaydedildi. 

Yüzdeli zamların kök aylıkları düşük 
olan emeklilere bir katkı sağlamadı-
ğını da ekleyen uzmanlar, şu ifadeleri 
kullandı:

"Bu durum karşısında 2019 itiba-
riyle uygulanan en az aylık ödemesi 
de çözüm olmamıştır. Emeklilerin alım 
gücü düştüğünden, temel ihtiyaçlara 
erişimde zorluklar yaşanmaktadır.  Bu 
nedenle, emekli aylıklarına acilen sey-
yanen zam yapılmalıdır. 

Emekli aylıklarının, açlık sınırının 
bile altında kalmasına çözüm getiril-
melidir. Emeklisi yoksul bir ülke olmak 
istemiyoruz. Uzun yıllar çalışan, vergi 
ve prim ödeyen emeklilerimizin alım 
gücünü geliştirecek kararlar alınmalı-
dır. Asgari ücretin altında emekli aylığı 
olmamalıdır. Emeklilerin yaşam mali-
yetleri dikkate alınarak yeni çözümler 
getirilmelidir."

TÜRKİYE EMEKLİLER 
DERNEĞİ'NİN HÜKÜMETE 
İLETTİĞİ TALEPLER
Sosyal güvenlik sisteminin adil ve 

eşit bir şekilde yürütülmesi gerektiğini 
savunan TÜED, söz konusu taleplerini 
hem hükümete ilettiğini hem de kamuo-
yuyla paylaştığını bildirdi. 

Dernek yetkilileri, maaş artışlarının 
yaşam maliyeti ve refah payı kriterleri-
ne göre belirlenmesi gerektiğine dikkat 
çekerken, 2000 yılı sonrası emekli 
olanların aylıklarında eşitlik sağlanması 
amacıyla intibak düzenlemesi yapılma-
sı gerektiğininin de altını çizdi.

TÜED'in talepleri temel olarak şu 
başlıkları içeriyor:

Maaş artışları, yaşam maliyeti ve 
refah payı kriterleri dikkate alınarak 
belirlenmelidir.

2000 sonrası dönemde emekli olan-
larından prim kazancı ve prim ödeme 
gün sayısı aynı olan emeklilerin aylık-
larında eşitliğin sağlanması için intibak 
yapılmalıdır.

2000 sonrası dönemde uygulanan 
karma aylık hesaplama sisteminin 
getirdiği eşitsizliklerin çözümü için, 
sade ve tek bir aylık hesaplama sistemi 
getirilmelidir. Örneğin, 2024 ve 2025 

yılında emekli olanlar arasında görülen 
aylıklardaki düşmenin olmaması için 
yeni bir aylık hesaplama sistemine 
dönülmelidir. 

Sosyal güvenlik sistemi güçlendiril-
meli ve emekli maaşları sürdürülebilir 
bir şekilde artırılmalıdır. 

Sağlık hizmetlerinde emekliler için 
ek maliyetler getiren ödemeler kaldırıl-
malıdır.

Kira ve enerji giderleri gibi temel 
harcamalar için destek sağlanmalıdır.

Emeklilere yönelik sosyal ve kültürel 
projelere daha fazla kaynak ayrılmalı-
dır.

EMEKLİLERİN REFAH 
DÜZEYİNİ ARTIRACAK 
ÖNERİLER
Son olarak, TÜED, emeklilerin 

yaşam standartlarını yükseltmek için bir 
dizi öneride bulundu. Maaşların yaşam 
maliyetine endekslenerek satın alma 
gücünün korunması gerektiği belirten 
uzmanlar, 2000 sonrası değişen aylık 
hesaplama sistemi nedeniyle ortaya 
çıkan kök aylıklardaki eşitsizliklerin 
giderilmesi gerektiğini söyledi. Bu kap-
samda, her emeklinin hak ettiği maaşı 
alabilmesi için intibak düzenlemesinin 
zorunlu olduğuna dikkat çekti.

Emeklilerin refah düzeyini artırmak 
için şu politikalar önerildi:

Taban aylık bağlama oranı, 2000 
sonrası dönem için yüzde 70’den 
yüzde 35’e düşürülmesi, aylıkları 
azaltmıştır. Bu nedenle, 2000 sonrası 
emekli aylıkları iyileştirilmeli ve insanca 
yaşamaya yetecek aylık hesaplama 
sistemi getirilmelidir. 

Emeklilerden alınan sağlık katkı 
payları kaldırılmalı ve fark ödenmeden 
ücretsiz ilaç temin edilmelidir. 

Ulaşımda indirimlerin genişletilmesi 
ve daha erişilebilir sosyal hizmetler 
sağlanmalıdır.

Sosyal konut projelerinde ödeme 
kolaylıkları sağlanarak emeklilere önce-
lik verilmelidir. 

Hükümetimiz tarafından 2024 yılı 
emekliler yılı ilanı edildiğinden, kamu 
kuruluşları başta olmak üzere uygula-
nan indirim anlaşmaları kalıcı olmalıdır.  

Emeklilerin topluma aktif olarak 
katılımını sağlayacak sosyal ve kültürel 
projeler artırılmalıdır. 

Türkiye Emekliler Derneği'nden intibak ve seyyanen zam çağrısı

"Emeklisi yoksul bir 
ülke olmak istemiyoruz"

Yeni yıl için belirlenecek maaş zam oranlarını merak eden emekliler, artan enflasyon, yükselen yaşam maliyetleri 
ve azalan alım gücü nedeniyle yapılacak artış konusunda büyük bir beklenti içinde. Türkiye Emekliler Derneği 
(TÜED), 2025 yılı zam oranlarına ilişkin 24 Saat'e yaptıkları açıklamada, "Emekli aylıklarının, açlık sınırının 
bile altında kalmasına çözüm getirilmelidir. Emeklisi yoksul bir ülke olmak istemiyoruz" ifadelerini kullandı.

ESİN ÖZDEMİR

Asgari ücret bahisleri başladı
Kulağa çok ilginç, hatta iğrenç geli-

yor değil mi? Evet bence de. Ancak 
ne kötü bir şaka ne de siyasi bir hiciv. Tür-
kiye gerçeklerinin şırak diye yüze vurması. 
Asgari ücret altında ezilen çalışanlar canı 
pahasına hak arama mücadelesi yapıyor. 
Sendikalar, sivil toplum örgütleri, pat-
ronlar kulübü ve hükümet ile pazarlıkları 
sürdürürken olanlar oldu. Yasadışı bahis 
siteleri asgari ücret üzerinden kumar 
oynatmaya başladı. Yanlış duymadınız. 
Futbol, basketbol başta olmak üzere her 
spor dalında bahis açan yasadışı kumar 
siteleri artık asgari ücretler üzerinden 
bahis oynatmaya başladı. 

Son dönemde güzellik salonu kraliçele-
ri, internet fenomenlerinin paralarını akla-
dığı yasadışı bahis ve kumar siteleri artık 
Türk ekonomisi ve çalışanların ücretleri 
üzerinden bahisler açmaya başladı. Çok 
ilginçtir ki yasadışı kumar siteleri, adeta 
dalga geçer gibi kendileriyle mücadele 
etmesi gereken yetkililerin aldığı kararlar 

üzerinden bahis yapıyorlar.
EMEKLİ BAHSİ OCAK 
AYINDA AÇILIR
Asgari ücretin aralık ayı sonunda açık-

lanmasının ardından yasadışı bahisçiler 
muhtemelen emekli aylıklarının açıklana-
cağı ocak ayında yeni bir bahis açacaktır. 
Patronlar ve hükümet kazanacak bahsine 
düşük ihtimalli kazanç verirken asgari 
ücretliye yüksek oran veren yasadışı ku-
marcılar bakalım emekliye ne kadar şans 
verecek?

Yani emeklinin durumu asgari ücretliye 
göre daha mı şanslı olacak ya da asgari 
ücret kazanımı daha mı fazla olacak?   

Ülkemizin ekonomisinin Karadeniz 
kadar dalgalı olması nedeniyle, yasadışı 
bahisçilerin bile artık haddi aşarak; bu 
ülke insanlarının üzerinden kumar oyna-
ması ne kadar acı değil mi? 

En acısı da emekçiler, alın teri ile ha-
yatını kazanan işçi, köylü, esnaf, memur, 
emekli ve milyonlarca hayali yıkılan genç 
varken; vurdumduymaz kötü bir yönetim 
ve onların durdurması gereken kumarcı-
ların bu kadar cüretkar davranışı insanı 
kahrediyor. Türk milleti ve Türkiye Cumhu-
riyeti bu kadarını da hak etmiyor…

SERKAN GÜLER

ANKARA (AA) - "Neredeyse Sıfır 
Enerjili Bina (NSEB)" konseptinde 
inşa edilmesi zorunlu hale getirilen 
binalarda kullanılacak yenilenebilir 
enerji oranı yüzde 5'ten yüzde 10'a 
çıkarıldı.

Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığından yapılan açıkla-
maya göre, Mesleki Hizmetler Genel 
Müdürlüğünce hazırlanan "Binalarda 
Enerji Performansı Yönetmeliği"nde, 
19 Şubat 2022'de yapılan değişiklikle 
normal binalara göre enerji verimliliği 
daha fazla olan ve kullandığı enerjinin 
belirli bir kısmını yenilenebilir enerji 
kaynaklarından temin eden NSEB 
konseptine aşamalı geçiş zorunluluğu 
getirildi.

Buna göre, 1 Ocak'tan itibaren top-
lam yapı inşaat alanı 2 bin metrekare 
ve üzeri olan binaların, "NSEB" olarak 
inşa edilmesi zorunlu olacak.

NSEB kapsamındaki yapıların 
enerji kimlik belgesindeki enerji perfor-
mans sınıfının en az "B sınıfı" olması 
şartı devam ederken, binaların enerji 
ihtiyacının yenilenebilir kaynaklar-
dan sağlanması zorunluluğu artırıldı. 
Daha önce yüzde 5 olan yenilenebilir 

enerji oranı 1 Ocak itibarıyla yüzde 10 
olacak.

Yeni binaların, kullandıkları 
enerjinin en az yüzde 10'unun, güneş 
enerjisi panelleri, ısı pompaları gibi 
yenilenebilir enerji sistemleriyle karşı-
lanması da zorunlu tutulacak.

66 BİN TON EŞDEĞER 
KARBONDİOKSİT SERA GAZI 
AZALTIMI SAĞLANDI
Öte yandan, 2023'ten bugüne 

kadar NSEB şartlarına uygun proje-
lendirilen 2 bin 200 bina, normal bir 
binaya göre yaklaşık yüzde 25 civa-
rında enerji verimli olarak tasarlandı. 
Böylece yıllık 281 gigawatt saat enerji 
tasarrufu ve 66 bin ton eşdeğer kar-
bondioksit sera gazı azaltımı sağlandı.

2025 yılı itibarıyla her yıl yakla-
şık 30 bin binanın NSEB şartlarında 
inşa edilmesi hedefleniyor. NSEB 
şartlarına uygun binalarla yıllık 1850 
gigawatt enerji tasarrufu ve 450 bin 
ton eşdeğer karbondioksit sera gazı 
azaltımı sağlanması ve bu değerlerin 
her yıl kümülatif olarak artması bekle-
niyor. Bu doğrultuda 2035 yılında 102 
bin gigawatt saat tasarruf edilmesi 
hedefleniyor.

Yeni binalarda yenilenebilir enerji 
zorunluluğu yüzde 10 olacak

BRÜKSEL (AA) - Avrupa Birliği 
(AB), güvenli ve dayanıklı iletişim 
altyapısı kurmak amacıyla hazırladığı 
uydu ile internet hizmeti sunacak IRIS 
için imtiyaz sözleşmesi imzaladı.

AB Komisyonu, 290 uydudan 
oluşan çok yörüngeli uydu internet sis-
temi IRIS için SpaceRISE konsorsiyu-
muyla sözleşme yapıldığını açıkladı.

AB'nin SpaceRISE konsorsiyu-
mu ile yapılan ortaklıkla yeni sistemi 
geliştireceği, konuşlandıracağı ve 
işleteceği belirtilen açıklamada, bunun 
Avrupa'nın güvenli bağlantısını sağla-
yacağı kaydedildi.

Açıklamada, IRIS’in uzun vadeli 
zorluklara karşı güvenli, dayanıklı ve 
gelişmiş uydu bağlantısı sunacağı 
vurgulandı.

IRIS'in kullanıcılara gelişmiş 
bağlantı hizmetleri sağlayacağı ve AB 
genelindeki bağlantı boşluklarını kapa-
tacağına dikkat çekilen açıklamada, 
sistemin Avrupa'nın stratejik özerk-
liğini ve teknolojisini destekleyeceği 
kaydedildi.

Açıklamada, IRIS sistemin hem 
orta hem de alçak yörüngenin avantaj-
larından faydalanacağı, sistemin özel 
şirketlere ve vatandaşlara yüksek hızlı 
geniş bant internet hizmeti vereceği 
belirtildi.

Projenin uygulanmasından sorum-
lu SpaceRISE konsorsiyumunun Av-
rupa uydu ağı operatörlerinden SES 
SA, Eutelsat SA ve Hispasat SA'yı bir 
araya getirdiği hatırlatılan açıklamada, 

bunun Avrupa genelinde alt yüklenici 
ekip tarafından da destekleneceği 
kaydedildi.

Açıklamada, konsorsiyumun 
önemli ortakları arasında Thales 
Alenia Space, OHB, Airbus Defen-
ce ve Space, Telespazio, Deutsche 
Telekom, Orange, Hisdesat ve Thales 
SIX’in de yer aldığı bildirildi.

Konsorsiyumla yapılan 12 yıllık 
imtiyaz sözleşmesinin, 2030'a kadar 
ticari bağlantı hizmetlerini sağlamak 
için güçlü bir kamu-özel sektör ortak-
lığı teşkil ettiği bilgisine yer verilen 
açıklamada, IRIS'in kamu finansmanı-
nın AB ve Avrupa Uzay Ajansı (ESA), 
özel yatırımlarının ise SpaceRISE 
konsorsiyumu tarafından yapılacağı 
ifade edildi.

Bu platformun başta ABD'deki 
Starlink sistemine ve bu alanda sayıla-
rı artması beklenen diğer sistemlere 
rakip olması hedefleniyor.

Toplam maliyetinin 10 milyar 
avroyu bulması beklenen IRIS'e AB 
kendi bütçesinden önemli mali kaynak 
sağlamayı planlıyor.

AB, uydu internet sistemini hayata 
geçirmeye hazırlanıyor
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20. yüzyılın ilk çeyreği, esasında ulus-
laşma sürecinin hız kazanması ve yeni ulus 
devletlerin kurulması bakımından önemli bir 
tarihsel süreçtir. Rusya (Sovyetler Birliği) ha-
riç, yıkılan imparatorluk topraklarının hemen 
hepsinde yeni ulus devletler, cumhuriyetler 
kuruldu. Yeni kurulan Türkiye Cumhuriyeti 
de Gazi Mustafa Kemal'in önderliğindeki 
antiemperyalist mücadelenin sonunda millî 
bir Türk Devleti olarak ortaya çıkmıştır.

Atatürk, yeni kurulan Türkiye Cumhuri-
yeti Devleti'ni "muasır medeniyetler" 

düzeyine çıkarmak istiyordu. Bunun için köklü 
toplumsal devrimlere ihtiyaç vardı. En büyük 
devrim, 1 Kasım 1922'de saltanatın ilgasıyla 
yapılmış; bu da cumhuriyet yönetiminin ilanı 
ile olmuştu. Cumhuriyetin ilan edildiği ken-
tin Ankara olması, Ankara'nın yalnızca millî 
mücadelenin merkezi olmasıyla izah edilemez. 
Bunun, tarihî bir arka planı da vardır. İşte o 
arka plan, Türk tarihidir. Nasıl mı? Anlatalım...

Anadolu Selçuklu Devleti'nin Moğol-
lar tarafından yıkılmasından sonra Ankara, 
merkezî idareden yoksun kaldığı için kendi 
yönetimini üstlenen bir nevi "kent devleti" 
haline dönüşmüştü. Ankara, 1290-1354 yılları 
arasında "Âhi"lerin yönettiği bağımsız bir kent 
olarak yaşamıştır. O zaman Ankara'da, bugün-
kü Bentderesi semtinde Âhilerin ekonomik 
faaliyetlerini sürdürdüğü küçük işletmeler ve 
atölyeler vardı. Bu dükkanların çoğu debbağ-
ların elindeydi. Deri işiyle uğraşan, yani deri 
hammaddesini işleyen zanaatkârlara debbağ 
denilirdi. Debbağların dışında saraçlar, eğer-
ciler, ayakkabıcılar-çizmeciler, demirciler vb. 

meslek grupları, Ankara Kalesi'nin surları 
altında kalan bu bölgede faaliyet gösteriyordu.

Merkezî idare olmadığı için kent devleti 
olarak ayakta kalan Ankara, Selçuklu yöne-
timinin yıkılmasından sonra zaman içinde 
Karamanoğulları, Germiyanoğulları ve Eretna 
Beyikleri'nin merkezî yönetimlerine bağlı 
olarak kendi iç hükümranlığını sürdürdü. 
Sonrasında Ankara, 1354'te Orhan Gazi'nin 
oğlu Gazi Süleyman Paşa tarafından fethedildi. 
Kısa bir müddet daha otonom/özerk olarak 
yaşayan Âhi Türkmen kenti Ankara, Osmanlı 
Devleti'nin merkezî idaresine bağlandıktan 
sonra kent devleti özelliğini tümden kaybetti.

Âhilerin kurduğu Ankara Kent Devleti, ne 
tam olarak bir beylikti ne de Orta Asya'daki 
eski kent devletleri olan yabguluklara benzi-
yordu. Bir tür derviş-esnaf devletiydi. Ancak 
çağına göre demokratik yöntemlerle idare 
edilen küçük bir devlet yapılanmasıydı. Bunun 
sebebi Âhilik kültürü olsa gerektir. 

Âhi, bize Arapça'dan geçen bir kelimedir ve 
"kardeş" demektir. Dost, yiğit, yoldaş yerine 
de kullanılmıştır. Âhilik, Hacı Bektaş-ı Veli'nin 
tavsiyesiyle Âhi Evran tarafından kurulan bir 
esnaf dayanışma ve yardımlaşma örgütlenme-

sidir. Başlangıçta Horasan kökenli Türkmen 
Alevî-Bektaşî oluşumu olarak ortaya çıkan 
Âhilik Teşkilatı, bir çeşit esnaf loncasına veya 
günümüzdeki sivil toplum örgütlenmesi olan 
esnaf odalarına benzetilebilir. 

O dönemde Âhilik Teşkilatı'nın kendi 
kurum ve kuralları ile ilkeleri vardı. Kardeşlik, 
doğruluk, dürüstlük, yardımseverlik ve güzel 
ahlâk, bu teşkilata ait olmanın temel ilkelerini 
oluşturuyordu. Dolayısıyla Ankara'yı yöne-
ten Âhiler bir yerde kolcu, bir yerde asker, 
bazen bir kadı, kimi zaman âkil adam veya 
bir sufî olarak karşımıza çıkıyorlardı. Âhilik 
Teşkilatı'nın temelinde yer alan ve yukarı-
da saydığımız meziyetler, onların Ankara'yı 
yönetirken âdil birer idareci olmalarını zorunlu 
kılmıştır. Kuşkusuz, bu yönetim anlayışının 
altında yatan Türk Tasavvuf geleneği, söz 
konusu meziyetlerin inanç temelini oluşturu-
yordu. 

Bu meziyetler, Âhilik Teşkilatı'nın çağına 
göre daha insancıl ve âdil bir sosyo-ekonomik 
düzen kurmasını beraberinde getirmiştir. Söz 
konusu güzel meziyetler ve değerler üzerin-
de yükselen Ankara Âhî Devleti, bu özelliği 
nedeniyle bazı tarihçiler tarafından o dönemin 

koşullarına göre "cumhuriyet" olarak değerlen-
dirilmiştir. Tabi o dönemde cumhuriyet kavra-
mının varlığından söz etmek mümkün değildir; 
ama cumhuriyete en yakın âdil bir özyönetim 
modeli olduğu için belki böyle değerlendiril-
miş olabilir.

Atatürk, gençlik yıllarında okuduğu ki-
tapların birinde "Ankara Cumhuriyeti" ile 
karşılaşmış ve bir cumhuriyetçi olarak Türk 
tarihindeki bu önemli kenti hiç unutmamış-
tır. Ankara'nın millî mücadelemizin merkezi 
olmasında hiç kuşkusuz coğrafî özelliğinin 
etkisi çoktur;  ancak Atatürk, Ankara'yı coğrafî 
özelliğinin ötesinde değerlendirdiğini bizzat 
söylemiştir. O'nun sözlerinden takip edelim:

"Ben Ankara’yı coğrafya kitabından ziyade 
tarihten öğrendim ve cumhuriyet merkezi 
olarak öğrendim. Hakikaten, Selçukî idaresi-
nin bölünmesi (inkisamı) üzerine Anadolu’da 
teşekkül eden küçük hükümetlerin isimlerini 
okurken bir 'Ankara Cumhuriyeti'ni görmüş-
tüm. Tarih sahifelerinin bana bir cumhuriyet 
merkezi olarak tanıttığı Ankara’ya ilk defa 
geldiğim o gün de gördüm ki, aradan geçen 
asırlara rağmen Ankara’da hala o cumhuriyet 
kabiliyeti devam ediyor.

Türkiye’nin hemen bütün menatıkını (böl-
gelerini) gezdiğim ve gördüğüm için hükmet-
tim ki, o zaman isimleri cumhuriyet olmayan 
diğer yerlerin bugünkü halkı da aynı kabili-
yetten asla uzak değildir... Beni, Türkiye’nin 
en münasip merkez Ankara olabileceğini 
düşünmeye sevkeden ilk vesile çok eskidir ve 
fennidir...”

Atatürk'ün Ankara'sı...

YANSIMALAR

Hakan AKPINAR

ANKARA (AA) - Ankara Üniversitesi Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Necip Hablemitoğlu'nun 
silahlı saldırı sonucu öldürülmesinin üzerin-
den 22 yıl geçti.

AA muhabirinin derlediği bilgilere göre, 
Ankara'da 1954'te dünyaya gelen Hablemi-
toğlu, Ankara Üniversitesi Siyasal Bilgiler 
Fakültesi Basın Yayın Yüksekokulundan 
1977'de mezun oldu.

"Dilde, Fikirde, İşde Birlik" adlı dergiyi 
çıkaran, uzun yıllar çeşitli kuruluşlarda basın 
müşaviri olarak çalışan Hablemitoğlu, Ankara 
Üniversitesi Türk İnkılap Tarihi Enstitüsünde 
yüksek lisans ve doktora yaptı.

Orta Avrupa ve Balkanlar'daki Türk 
eserleri, Türk azınlıkları ve şehitliklerle ilgili 
çalışmalar yapan Hablemitoğlu, "Sovyet 
Rusya'da Ölüm Kampları", "Türksüz Kırım: 
Yüz Binlerin Sürgünü", "Çarlık Rusyası'nda 
Türk Kongreleri (1905-1917)", "Şefika 
Gaspıralı ve Rusya'da Türk Kadın Hareketi 
(1893-1920)", "Şeriatçı Terörün ve Batının 
Kıskacındaki Ülke: Türkiye", "Milli Mücadele-
de Yeşil Ordu Cemiyeti", "Gaspıralı İsmail", 
"Alman Vakıfları ve Bergama Dosyası", 
"Kırım'da Türk Soykırımı" ve "Köstebek" 
isimli kitapları yazdı.

Alman vakıfları ile ilgili soruşturma 
yürüten dönemin Ankara DGM Savcısı Nuh 
Mete Yüksel, 2002'de hazırladığı iddiana-
mede, Hablemitoğlu'nun "Alman Vakıfları ve 
Bergama Dosyası" adlı kitabından alıntılara 
yer verdi. Hablemitoğlu bu kitapta, Alman 
vakıflarının Türkiye'de yasal olmayan çalış-
malar yaptığını, etnik ve mezhepsel ayrılık-
ları körüklediğini ve altın madeni karşıtlarını 
finanse ettiğini savunuyordu.

Ankara Üniversitesinde Atatürk ilkeleri ve 
devrim tarihi dersleri veren Necip Hablemi-
toğlu, Çankaya Portakal Çiçeği Sokağı'ndaki 
evinin önünde 18 Aralık 2002 akşamı uğradı-
ğı silahlı saldırı sonucu hayatını kaybetti.

O GÜNÜN GAZETE MANŞETLERI
Cinayetin ardından gazetelerde "Derin 

suikast-devletin hassas olduğu konularda 
araştırmalarıyla tanınan Hablemitoğlu vuru-
larak öldürüldü", "Derin cinayet-DGM'deki 
Gülen davası ve Alman vakıflarıyla ilgili 
çalışmalarıyla tanınan ve 'çok şey bilen' 
Hablemitoğlu'nu Ankara'da vuranlar kaçtı", 
"Başkentte kanlı pusu-İslamcı terör ve Fet-
hullahçı yapılanmalara ilişkin çalışmalarıyla 
tanınan Hablemitoğlu öldürüldü" manşetleri 
vardı.

YILLAR ÖNCE FETÖ'YÜ 
ANLATMIŞTI
Hablemitoğlu, ölümünün ardından yayım-

lanan kitabı "Köstebek"in son bölümünde, 
çalışmasını sürdürürken telefonlarının dinlen-
diğinden, bilgisayarındaki elektronik posta ve 
dosyalarının kopyalandığından emin olduğu-
nu belirterek, bu sebeple edindiği bir başka 
bilgisayarı internete girmeden kullandığını 
yazıyordu.

2003'te yayımlanan "Köstebek" adlı 
kitabında, yıllar sonra FETÖ olarak tanımla-
nacak örgüte ilişkin çarpıcı tespitler yapan 
Hablemitoğlu, "Fetullahçılar" olarak tanımla-
dığı bu yapının devlette nasıl kadrolaştığını, 
özellikle Emniyet İstihbarat Dairesi Başkanlı-
ğını nasıl ele geçirdiklerini ve kendilerine kar-
şı hareket edenleri nasıl pasivize ettiklerini 
anlattı.

Hablemitoğlu kitabında, "Fetullahçılar" 
için "Türkiye'nin yüz yüze olduğu en tehlikeli 
tehdit odağıdır" vurgusu yaparak, "Gülen ce-
maatinin silahlı örgüt halini almaya başladığı" 
tespitinde de bulunmuştu.

ILK SORUŞTURMADA IDDIAYI 
DOĞRULAYACAK DELILLERE 
ULAŞILAMADI
Cinayetin ardından ilk soruşturma, dö-

nemin Ankara DGM Savcısı Cengiz Köksal 
tarafından yürütüldü. İstanbul'da 5 kişiyi 
para için öldürmekten yargılanan bir sanık, 
2003'teki bir duruşmada suikastı kendisinin 
gerçekleştirdiğini öne sürdü. İddia üzerine 

bazı kişilerin ifadesine başvuruldu, bazı 
yerler arandı ancak iddiayı doğrulayacak 
delillere ulaşılamadı.

Hablemitoğlu'nun çalışmaları nedeniyle 
başka ülkelerin gizli servislerince öldürüldü-
ğü iddiaları ortaya atıldı ancak bununla ilgili 
de bir kanıta ulaşılamadı.

FETÖ'nün kumpası Ergenekon davasın-
da ise Hablemitoğlu cinayetinin arkasında 
"Ergenekon terör örgütünün bulunduğu" iddia 
edildi. Ancak Ergenekon savcısının davaya 
müdahillik önerisi, Hablemitoğlu'nun eşi Şen-
gül Hablemitoğlu tarafından kabul edilmedi.

SUIKASTTA FETÖ BAĞLANTISI
Üzerinden yıllar geçmesine rağmen faili 

meçhul kalan Hablemitoğlu dosyası, 15 Tem-
muz 2016'daki darbe girişiminden kısa süre 
önce yeniden raftan indirildi.

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığı, 
FETÖ'nün darbe girişiminden bir gün önce, 
14 Temmuz 2016'da tamamladığı iddianame-
sinde, Hablemitoğlu suikastına da yer verdi.

Örgüt elebaşı Fetullah Gülen'in de 
arasında bulunduğu 73 kişi hakkında silahlı 
terör örgütü kurarak, anayasal düzeni orta-
dan kaldırmaya çalıştıkları gerekçesiyle dava 
açıldı, iddianamede Hablemitoğlu cinayeti ile 
FETÖ ilişkilendirildi.

Bu iddianamede, "Fetullahçılar bu sui-
kastı Ergenekon'un işi gibi göstermek için de 
çok çabalamış, davada yalancı tanık kullan-
mışlardır. Hablemitoğlu'nun öldürülmesinde 
yalnızca cemaatin çıkarı bulunmaktadır." 
tespitleri yer aldı.

Aynı dönemde, terör suçlarından sorumlu 
eski Ankara Cumhuriyet Başsavcıvekili Necip 
Cem İşçimen dosyayı raftan indirdi.

SUIKASTIN FETÖ BAĞLANTISIYLA 
ILGILI DAVA AÇILDI
Suikasta ilişkin detaylar yeniden incelen-

di, ulaşılan bilgiler, cinayetin FETÖ tarafın-
dan işlendiği şüphesini ortaya çıkardı. Hable-
mitoğlu suikastı soruşturması, cinayetten 20 
yıl sonra, 11 Kasım 2022'de tamamlandı.

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığı Terör 
Suçları Soruşturma Bürosu, FETÖ eleba-
şı Fetullah Gülen ile emekli Albay Levent 
Göktaş'ın da aralarında bulunduğu 6'sı tutuk-
lu 10 sanık hakkında yeniden dava açtı.

Sanıklardan FETÖ elebaşı Fetullah 
Gülen ve FETÖ firarisi Mustafa Özcan'ın 
yanı sıra, Enver Altaylı ve Aydın Köstem "ta-
sarlayarak öldürmeye azmettirmek", emekli 
albaylar Levent Göktaş ve Ahmet Tarkan 
Mumcuoğlu ile emekli binbaşı Fikret Emek 
"tasarlayarak öldürmek" suçundan "ağır-
laştırılmış müebbet hapis" cezası istemiyle 
yargılanıyor.

Eski yüzbaşı Nuri Gökhan Bozkır ve 
FETÖ firarisi Serhat Ilıcak'ın "tasarlayarak 
kasten öldürmeye yardım" suçundan 20 yıla 
kadar hapsi istenen davada, Göktaş'ın emir 
astsubayı Mehmet Narin'in de "suç örgütüne 
üyelik"ten 4 yıla kadar hapsi talep ediliyor.

Ankara 28. Ağır Ceza Mahkemesince 
görülen davada sanıkların yargılanmasına 
14 Şubat 2023'te başlandı. Mahkeme, 18 
Mayıs 2023'teki duruşmada, davanın tutuklu 
sanıkları Göktaş, Altaylı, Bozkır, Mumcuoğlu, 
Köstem ve Emek'i "yurt dışına çıkış yasağı" 
adli kontrol tedbiriyle tahliye etti.

Adli kontrol tedbirlerine uymayan Bozkır 
hakkında 3 Temmuz 2023'te tutuklamaya 
yönelik yakalama kararı çıkartıldı. 2 Ocak 
2024'te Ankara'da yakalanan Bozkır, sonraki 
gün çıkarıldığı mahkemece, adli kontrol ted-
birlerine uymadığı gerekçesiyle tutuklandı.

Sanıkların yargılanmasına 2 Ocak 
2025'te devam edilecek.

Hablemitoğlu suikastının 
üzerinden 22 yıl geçti

Gökan Zeybek'ten altı belediyeye getirilen hacze tepki:

ANKARA (ANKA)- CHP 
Genel Başkan Yardımcısı Gö-
kan Zeybek, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı tarafından 
CHP'li altı belediyeye haciz geti-
rilmesine ilişkin olarak, "Ülkenin 
ekonomisini yönetenler önce bu 
enflasyonu tek haneli rakamlara 
indirsinler ve aylık enflasyon 
rakamları yüzde 1'ler seviyesine 
gelsin de borçlar yönetilebilir ve 
çevrilebilir olsun. Mesele gelir 
elde etmek, mesele gecikmiş 
borçları tahsil etmek değil. 
Mesele, ‘CHP’li belediyelerin 
toplumdaki yüksek kabulünü, 
nasıl algıyla aşağıya çekebiliriz?’ 
Bunda başarılı olmaları mümkün 
değil. Bugün seçim olsa 412 
belediyenin üzerine bir 400 bele-
diye daha koyacak kadar güçlü" 
ifadesini kullandı. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığı, SGK borçları ne-
deniyle altı belediye için haciz 
işlemi başlattı. Bakanlık, Ankara 
Büyükşehir Belediyesi (ABB), 
İstanbul Büyükşehir Beledi-
yesi (İBB), İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, Adana Büyükşehir 
Belediyesi, Mersin Büyükşehir 
Belediyesi ve Şişli Belediyesi’nin 
şirketlerinin hesaplarına bloke 
koydu. Altı CHP'li belediyeye 
haciz konulmasına ilişkin ANKA 
Haber Ajansı'nın sorularını 
yanıtlayan  CHP Yerel Yönetim-
lerden Sorumlu Genel Başkan 
Yardımcısı Gökan Zeybek, 
"Cumhurbaşkanı’nın yapmış 
olduğu açıklamayla, ‘CHP’li 
belediyeleri silkeleyin’ sözünün 
arkasından bunu kendisine bir 
talimat olarak gören Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı, yapma-
sı gereken asıl işleri bırakarak 
‘CHP'li belediyelere ne yapabi-
lirim? Nasıl bir yöntemle onların 
elini kolunu bağlayabilirim’ 
arayışına girdi" dedi. Zeybek, 
şunları kaydetti:

"Bunun sonucunda bele-
diyelerin bağlı şirketleri ya da 
iştiraklerinin SGK’ya vergi borcu 
olanların bankalarda bulunan 
hesaplarındaki bütün paralara 
bloke koydular. Ne bulduklarını 
bilmiyorum. ABB’nin altı şirketi, 
Adana, Mersin, İBB bir de Şişli 
Belediyesi var. SGK’nın yaklaşık 
4 trilyon liraya yakın sigorta prim 
geliri var. Bunun içinde bele-
diyelerin borcunun toplamı 96 
milyar TL, yani yüzde 2 buçuklar 
civarında. Bunun üzerinde 
niçin durulduğunu anlamakta 
zorluk çekiyorum. SGK, emekli 
maaşlarını ödemekte ve çalışan-
larının ücretlerini ödemekte prim 
alacaklarını gerekçe gösteri-
yorsa buradan diğer alamadığı 
alacakların üzerine gitmesi 
gerekir. 1 trilyon liraya yakın 
tahsil edilmemiş alacağın içinde 
belediyelerin payı 100 milyar 
liraysa, 900 milyar lira nerede? 
Niçin onların üzerine gitmiyor-
sunuz? Hangi kamu kurumları 
var bunun içinde. Hangi özel 
şirketler var? İsmini açıklamak-
tan çekindiğiniz şirketler kimdir? 
Neden onları koruyorsunuz?

"ABB HER AY 250 
MILYON LIRA BORÇ 
ÖDÜYOR, BORCUN 
FAIZI 280 MILYON LIRA"
ABB her ay 250 milyon 

lira SGK’ya geçmiş dönem 
borçlarını öderken borcun faizi 
280 milyon lira. Yani böyle bir 
yöntemle, böyle bir ekono-
mik anlayışla, ekonominin bu 
biçimiyle beceriksizlerin elinde 
olduğu dönemde; hangi belediye 
bu borçlarını azaltabilir ya da 
ödeyerek sıfıra çıkarabilir? O 
nedenle iktidarın bir an önce 
Meclis kapanmadan SGK ya 
da diğer vergi borçlarıyla ilgili 
hızlı bir yapılandırma yapması, 
kamu kurumları niteliğinde olan 
belediyeler, bağlı şirketler ve 

iştiraklerin anaparalarının belli 
vadeye yayılması ve faizlerinin 
silinmesiyle biz bu borç yükünü 
yönetebiliriz.

Bunun temel sebebi şu: 
CHP’li belediyelerin ilk dokuz 
aylık karnesi çok yüksek geldi. 
Bugün seçim olsa CHP'nin 
yüzde 47’ler seviyesinde yerel 
yönetimlerde başarılı olacağı-
nı, kazanmış olduğumuz 412 
belediyenin üzerine bir 400 tane 
daha belki belediye koyacağı-
mız gerçeği ortada. AK Parti de 
bunu biliyor. Cumhurbaşkanı 
da bunun farkında. AKP'nin 
yönetici kadroları farkında. 
‘CHP'li belediyeleri siyaseten iş 
göremez hale getirelim, yaptıkla-
rı bu sosyal belediyecilik, halkçı 
ve kamucu, toplumcu yönetim 
anlayışına uygun kaynaklarını 
kısıtlayarak bunların başarısını 
engelleyelim’ takdiri güdüyorlar. 
Biz belediye başkanlarımızla 
sürekli ve düzenli toplantılar 
yapıyoruz. Geçtiğimiz günlerde 
tüm belediye başkanlarımız 
Ankara’daydı. ‘Tasarruf edecek-
siniz. Daha ucuza mal etmenin 
yolunu bulacaksınız. Yeni gelir 
kaynakları yaratacaksınız. Ama 
halka özellikle de yoksul, emek-
çi, dar gelirli ve dezavantajlı 
gruplara yaptığımız yardımlara, 
yatırımlara, kaynak aktarmalara 
devam edeceksiniz’ talimatını 
ilettik. O nedenle bu zorluğun 
içinden CHP'li belediye baş-
kanlarımız çıkacak. Dayanışma 
ruhunu geliştirerek, yaptıkları 
çok başarılı işleri birbiriyle payla-
şarak, iyi işlerin diğerleri tarafın-
dan belediyelerimizin yapmasını 
sağlayarak biz sıkıntılı dönemin 
içinden çıkacağız.

Çünkü bizim temel bir 

hedefimiz var. Belediyelerde 
başardıklarımızı örnek göste-
rerek ülkenin içinde bulunduğu 
sıkıntıların çözüm adresinin 
CHP olduğunu söylüyoruz. 100 
milyarlık SGK borçlarından CHP 
olarak asla korkmuyoruz. Çünkü 
biz ülkenin yüz milyarlarca dolar 
dış borcunu, trilyonlarca liralık 
iç borcunu kapatmaya ve ülkeyi 
ekonomik anlamda refaha ulaş-
tırmak için ülkenin yönetimine 
talibiz."

Bugünkü yüksek enflasyon 
ve kamunun aldığı borç faizleri-
nin çok yüksek olması, bu bor-
cun çevrilmesi konusundaki en 
büyük olumsuzluklardan birini 
oluşturuyor. Bu hafta sonu bütçe 
Meclis’ten geçmiş olacak. Bu 
bütçeyi hazırlayanlar, bu ülkenin 
ekonomisini yönetenler önce bu 
enflasyonu tek haneli rakamlara 
indirsinler ve aylık enflasyon 
rakamları yüzde 1'ler seviyesine 
gelsin de borçlar yönetilebilir ve 
çevrilebilir olsun. Yani ülkenin 
ekonomisinin bu kadar kötü 
yönetildiği bir dönemde bütün 
kurumlar gibi belediyelerin de 
iştiraklerinin de diğer kamu 
kurumlarının da ciddi borç sar-
malı içinde olduğunu söylemek 
gerekir. Borçlu olan sadece 
belediyeler değil. Mesele gelir 
elde etmek, mesele gecikmiş 
borçları tahsil etmek değil. 
Mesele, ‘CHP’li belediyelerin 
toplumdaki yüksek kabulünü, 
nasıl algıyla aşağıya çekebiliriz?’ 
Bunda başarılı olmaları mümkün 
değil. Çünkü biz ilk dokuz ayı 
ölçtük, bugün seçim olsa 412 
belediyenin üzerine bir 400 bele-
diye daha koyacak kadar güçlü 
olduğumuzu söylemek isterim."

ANKARA (AA) - Anayasa Mahkeme-
si (AYM), noterlere verilebilecek disiplin 
cezaları hakkında düzenlemeler içeren 
Noterlik Kanunu'nun 125 ve 126. madde-
lerini Anayasa'ya aykırı bularak iptal etti.

Resmi Gazete'nin bugünkü sayısında 
yayımlanan karara göre, Ankara 20. İda-
re Mahkemesi, bir notere verilen uyarma 
cezasının iptali istemiyle açılan davada, 
Noterlik Kanunu'nun 126. maddesinin 
Anayasa'ya aykırı olduğunu ileri sürerek 
iptal isteminde bulundu.

İptal isteminde, hangi eylemlerin di-
siplin cezasıyla cezalandırılacağının açık 
ve net olmadığı, yeterli hukuki güvenceyi 
sağlamadığı ifade edildi.

Yüksek Mahkeme, 126. maddeyle 
ilgili görülen 125. maddesinin de incelen-
mesine karar verdi.

AYM, 125. maddede yer alan "Mes-
lekin vakar ve onuruna aykırı eylem ve 
hareketlerde bulunanlarla, görevlerini 
yapmayan veya kusurlu olarak yapan 

yahut da görevinin gerektirdiği güveni 
sarsıcı hareketlerde bulunan noterler 
hakkında, noterlik hizmetlerinin gereği 
gibi yürütülmesi amacı ile durumun niteli-
ğine ve ağırlık derecesine göre aşağıdaki 
maddede olduğu yazılı disiplin cezaları 
uygulanır." düzenlemesinin iptaline karar 
verdi.

Yüksek Mahkeme, 126. maddede 
yer alan noterlere verilmesi öngörülen 
"uyarma, kınama, para cezası, geçici 
olarak işten çıkarma ve meslekten çıkar-
ma" cezalarına ilişkin düzenlemenin de 
iptaline hükmetti.

İptal kararları, 9 ay sonra yürürlüğe 
girecek.

KARARIN GEREKÇESINDEN
AYM'nin kararında, daha önce Yük-

sek Mahkemece Türk Eczacıları Birliği 
Kanunu'nda, eczacılara verilecek disiplin 
cezalarına ilişkin düzenlemenin "belirli bir 
açıklıkta ve öngörülebilirlikte olmadığı" 
gerekçesiyle iptal edildiği anımsatıldı.

Kararda, eczacılar hakkında uygula-
nacak disiplin suç ve cezaları arasında 
yeterli bağlantı kurulmadığı, cezaların 
uygulanmasında kullanılacak ölçütün, 
"cezanın muhatapları açısından yeterli 
güvence sağlamadığı" ve "verilecek 
disiplin cezalarında keyfi yorum ve uygu-
lamalara neden olabileceği" aktarıldı.

Noterlik Kanunu'nda yer alan 
düzenlemelerin, Türk Eczacıları Birliği 
Kanunu'nda iptaline karar verilen dü-
zenlemeler ile aynı kapsamda olduğuna 
işaret edilen kararda, "İtiraz konusu kural 
bakımından da Anayasa Mahkemesinin 
anılan kararından ayrılmayı gerektirir 
bir durum bulunmamaktadır. Açıklanan 
nedenlerle kural Anayasa'nın 2. madde-
sine aykırıdır, iptali gerekir." gerekçesine 
yer verildi.

AYM noterlerin disiplin cezalarına 
ilişkin düzenlemeyi iptal etti

"Mesele gecikmiş 
borçları tahsil 
etmek değil"
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Cumhuriyetin 101. yılında, 
101 girişim 1 Milyar TL fonlandı

Türkiye’nin ilk paya da-
yalı kitle fonlama platformu 
"fonbulucu", Cumhuriyetin 
101. yılında 101 girişimle 1 
milyar TL fonlamaya ulaştı. 

Sermaye Piyasası 
Kurulu’ndan (SPK) lisans 
alarak, “paya dayalı kitle 
fonlaması” alanında ilk 
kez faaliyete geçen ve 
Türkiye’de girişimcilik ve 
yatırımcılık ekosistemini ge-
liştirmek, sermayeyi tabana 
yaymak amacıyla kurulan 
finans teknolojileri girişimi 
fonbulucu cumhuriyetin 101. 
yılında 1 milyar TL fonlama-
ya ulaştı. Ankara fonprime 
Sahne'de ekonomist-Yazar 
Prof. Dr. Emre Alkin ve Fi-
nans Kurumları Birliği Genel 
Sekreter Yardımcısı Vahit 
Altun’un konuşmacı olarak 
yer aldığı etkinlikte önemli 
veriler paylaşıldı.  

100 GIRIŞIM MKK 
KAYDINI YAPTI
Verilere göre fonbulucu 

yüzde 82 başarılı fonlama 
oranıyla dünya genelindeki 
yüzde 80’lik başar oranı-
nın üzerine çıkarak önemli 
bir sıçrama yakaladı, 122 
girişimin 102’si başarılı bir 
şekilde fonlanırken, en çok 
fonlanan sektörlerin başında 
ise enerji, tarım, yazılım ve 
teknoloji yer aldı. fonbulu-
cu CEO’su Hakan Yıldız, 
Türkiye’de platform üzerin-
den 100 girişimin Merkezi 
Kayıt Kuruluşu’na (MKK) 
kayıt yaptığını ve kayden 
izlenen şirketler haline geldi-
ğini ifade etti. 

FINANSMAN 
ARAÇLARI YETERSIZ 
Türkiye’de girişimcilik 

ekosisteminde finansma-
nı sağlayacak araçların 
yetersiz olduğunu belirten 
Yıldız, “Ülkemizdeki finans-
man sisteminin büyük bir 
bölümü bankaların elinde, 
yeni araçların bu noktada 
ülkemizde büyük bir ihtiyaç 
olduğunu yapılan başvuru-
larda görme şansımız oldu. 
2021 yılında SPK’dan lisans 
aldıktan sonra bu araçların 
özellikle sermayenin tabana 
yayılması için geliştirilmesi 
için çalıştık. Yeni güvenli 
araçların hem yatırımcılara 
sunulması hem bir o kadar 
da girişimlerin finansma-
nına katkı sağlaması için 
gayretler sarf ettik. Dillerden 
düşmeyen sermayenin taba-
na yayılması, kapsayıcılığın 
artması, yatırımın demok-
ratikleşmesini birkaç tuşla 
yatırım yapmayı başardık” 
dedi. 

TÜRKIYE’DE ILK 
DÜNYADA ÜÇÜNCÜ 
Platformun Türkiye’de bir 

başka ilke de imza attığını 
söyleyen Yıldız, “Girişim 

ekosisteminde start-uplara 
yapılan yatırımların bir 
başkasına satılabilecek 
dijital yapısını da kurduk. Bu 
Türkiye’de ilk dünyada ise 
üçüncü olmamızı sağladı. 
Son 11 ayda 100 milyon 
liranın üzerinde bir işlem 
hacmine ulaştık. 100 milyon 
liralık pay ikincil piyasada el 
değiştirdi” bilgisini verdi. 

YÜZDE 82 FONLAMA 
BAŞARISI
Kuruluşundan bu yana 

platforma 6 bin 200 girişimin 
başvurduğunu kaydeden 
Yıldız, “Bu sayı bizlere 
ülkemizdeki girişimci ruhun 
ne kadar büyük olduğunu 
gösteriyor. 6 bin 200 girişi-
min toplam talebi 8 milyar 
lira civarında, bu da bizlere 
girişimcilerin finansmana 
erişimde zorlandığını gös-
teriyor. 6 bin 200 girişimden 
122 girişimi listeledik, yani 
yüzde 82’si fonlandı. Bu 
dünya çapında da önemli bir 
başarıyı yakalamamızı sağ-

ladı. Çünkü dünya ortalama-
sı yüzde 80 civarında” dedi. 

HEDEF YATIRIM 
BANKASINA 
DÖNÜŞMEK
Bugüne kadar yatırım 

yapan kullanıcıların de-
mografik verilerini de analiz 
ettiklerini belirten Yıldız, bu 
kapsamda 35-44 yaş gru-
bunun toplam yatırımcıların 
yüzde 39’unu oluşturduğunu 
söyledi. Genç neslin gelece-
ğe yatırım konusunda aktif 
olduğunu söyleyen Yıldız, 
son olarak, “Toplam yatırım-
cıların yüzde 36’sı 25-34 yaş 
arasında. Yani yatırımcıları-
mızın yüzde 80’i 25-44 yaş 
arasındaki genç nüfustan 
oluşuyor. Gençlerimiz gele-
ceğe yatırım yapıyor. Enerji 
sektörü toplam fonlamaların 
içinde yüzde 33’lük orana 
sahip, tüm dünyada trend 
olan halihazırda enerji ya-
tırımları. Yatırımların yüzde 
25 ise tarım sektöründen. 
Bu durum ülkemizin enerji 
dönüşümünün de bir göster-
gesi. fonbulucu’nun sadece 
bir platform değil, girişim 
sermayesi yatırım fonların-
dan ikincil işlem piyasasına, 
çok büyük bir yatırımcı kitle-
sinden destekleyici firmalara 
kadar kendi içinde büyük bir 
ekosistem olduğunu gördük. 
Fikir aşamasından halka arz 
sürecine kadar girişimlerin 
yanında olmaya çalışıyoruz. 
Gelecekti hedefimiz bir ya-
tırım bankasına dönüşmek 
adım adım buna yaklaşı-
yoruz. Umuyoruz ki bir gün 
ülkemizde butik yatırım 
bankalarının önemi anlaşılır 
ve bu konuda bize yol verilir. 
Türkiye’nin girişimcilik yolcu-
luğunda birlikte büyüyoruz 
ve başarıyoruz” sözlerine 
yer verdi. 

NAZ AKMAN

"Liderlik ve Girişimcilik Paneli" 
Çankayalı gençlerle buluştu

HABER MERKEZI- Çan-
kaya Belediyesi, Başkan 
Hüseyin Can Güner Ev sahip-
liğinde bu yıl ilki düzenlenen 
"Liderlik ve Girişimcilik Pane-
li düzenledi. Gençlik ve Spor 
Hizmetleri Müdürlüğü öncü-
lüğünde hazırlanan panel, 
Çağdaş Sanatlar Merkezi'nde 
iş insanları ve genç girişimci-
leri buluşturdu.

Çankaya Belediyesi 
Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Müdürlüğü öncülüğünde dü-
zenlenen "Liderlik ve Girişim-
cilik Paneli" Çağdaş Sanatlar 
Merkezi'nde gençlerle buluş-
tu. Çankaya Belediye Başkanı 
Hüseyin Can Güner 
ev sahipliğinde ger-
çekleşen panele CHP 
Çankaya Il Başkanı 
Ümit Erkol, Çankaya 
Belediyesi Başkan 
Yardımcıları Irfan 
Alkan, Aydın Özsoy 
ile Anıl Çetin, Çanka-
ya Belediyesi meclis 
üyelerinin yanı sıra 
yanı sıra iş insanları 
ve genç girişimciler 
katılım gösterdi.

Ankara Sanayi Odası 
(ASO) Başkanı Seyit Ardıç, 
ANGIKAD Girişimci Iş Kadın-
ları Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı ve TOBB Ankara Ka-
dın Girişimciler Icra Kurulu 
Üyesi Gözde Diker Koç Hol-
ding Kıdemli Direktörü Soner 
Kahraman ve Trendyol Icra 
Kurulu Üyesi Ozan Acar'ın 
konuşmacı olarak katıldığı 
panelde, gençlere rehberlik 
edecek bilgiler aktarıldı. 

ARDIÇ: "TÜRKIYE'NIN 
IKINCI BÜYÜK ILÇESINE 
LIDERLIK ETMEK TAM 
BIR GIRIŞIMCILIK 
ÖRNEĞIDIR"
Çankaya Belediyesi Genç-

lik ve Spor Hizmetleri Müdürü 
Umut Berker Sevilmiş mo-
deratörlüğünde gerçekleşen 
panelin açılış konuşmasını 
Ankara Sanayi Odası (ASO) 
Başkanı Seyit Ardıç yaptı. 
Ardıç konuşmasında "Benim 
çok iyi tanıdığım bir liderden 
ve girişimciden bahsederek 
başlamak istiyorum. Ailesi 
Malatya'nın küçük bir kö-
yünden çıkmış, küçük yaşta 

babasını kaybetmiş. Infaz 
koruma memuru bir anne-
nin yetiştirdiği, üniversiteyi 
dereceyle bitirmiş, 31 yaşın-
da Türkiye'nin ikinci büyük 
ilçesine liderlik etmek tam 
bir girişimcilik örneğidir. Ben 
bu vesileyle Belediye Başka-
nımız Hüseyin Can Güner'i 
alkışlamak istiyorum" dedi. 
Kendi girişimcilik öyküsünü 
katılımcılarla paylaşan Ardıç 
gençlere, "Bugünün lideri 
mevcut durumlara uyum sağ-
lamakla kalmayıp geleceği 
de ön görebilmeli ve değişen 
koşullara da hızla adapte 
olabilmelidir. Doğuştan gelen 
bazı yetenekler gerektirse de 
liderlik ve girişimcilik öğreni-
lebilir disiplinlerdir. Yeter ki 
cesur olun. Fark yaratın, mar-
ka yaratın. Sürekli öğrenin, 
yeniliklere açık olun" tavsiye-
sinde bulundu. 

UZMANLARDAN 
GENÇLERE LIDERLIK 
TAVSIYELERI
Panel'de Koç Holding 

Kıdemli Direktörü Soner Kah-
raman, ANGIKAD Girişimci 
Iş Kadınları Derneği Yönetim 

Kurulu Başkanı ve TOBB An-
kara Kadın Girişimciler Icra 
Kurulu Üyesi Gözde Diker, 
Trendyol Icra Kurulu Üyesi 
Ozan Acar konuşmacı olarak 
yer aldı. Türkiye'de girişimci 
olmak, girişimcilik konusun-
da dünyadaki trendler, iklim 
ve göç krizlerinin etkileri ve 
genç girişimci adaylarına tav-
siyeler üzerine değerlendir-
melerde bulunan konuşmacı-
lar, gençlere hayal kurmaları, 
dünyadaki gelişmeleri takip 
etmeleri ve öğrenmeye açık 
olmaları yönünde tavsiye-
lerde bulundu. Soru cevap 
bölümünün ardından Çanka-
ya Belediye Başkanı Hüseyin 
Can Güner, konuşmacılara 
teşekkür plaketi ve çiçek 
takdim etti.

GIRIŞIMCILIK YOLUNDA 
ILK ADIMLAR
Panelin ardından genç-

ler, girişimcilikle ilgili merak 
ettikleri sorular sormak ve 
bilgi almak için iş insanı 
ve girişimcilerle bir araya 
geldi. Girişimcilik ve liderlik 
dünyasında hızla gelişen ve 
değişen dinamiklerin tartışıl-
dığı panelde, gençlerin kendi 
fikirlerini alanında uzman ko-
nuşmacıların deneyimleriyle 
pekiştirerek şekillendirmesi 
hedeflendi. Etkinlikte konuya 
dair bilgilerini zenginleştiren 
gençler bu alanda çalışmalar 
yürüten öğrenci toplulukları 
ve sivil toplum örgütleriyle 
etkileşime geçebilme imkanı 
da buldu.

Pursaklar’da Aşevi 
ile yüzler gülüyor
HABER MERKEZI- Pursaklar Belediye-

si bünyesinde hizmet veren Aşevi, ihtiyaç 
sahipleri başta olmak üzere yemek yapama-
yacak durumda olan kimsesiz yaşlı ve özel 
gereksinimli vatandaşlara sıcak yemekleri 
ulaştırıyor.

Pursaklar Kart ile ihtiyaç sahibi ailele-
rin hesaplarına para yükleyen, Tebessüm 
Çarşısı ile vatandaşların gündelik ihtiyaçlarını 
karşılayan Pursaklar Belediyesi, Aşevi ile 
evde yemek yapamayacak durumda olan 
kimsesiz, yaşlı ve engelli vatandaşlara sıcak 
yemeklerini hazırlayarak evlerine götürüp 
teslim ediyor. 

‘‘ILÇE SAKINLERIMIZIN AÇ VE 
AÇIKTA KALMAMALARI IÇIN YOĞUN 
BIR GAYRET GÖSTERIYORUZ’’
Hiçbir vatandaşın aç ve açıkta 

kalmaması için yoğun mesai harcadıklarını 
belirten Belediye Başkanı Ertuğrul 
Çetin; ‘‘Aşevimizde hazırladığımız sıcak 
yemeklerimizi ihtiyaç sahibi ailelerimiz başta 
olmak üzere yemek yapamayacak durumda 
olan kimsesiz, yaşlı ve özel gereksinimli 
hemşehrilerimize ulaştırmaya devam 
ediyoruz. İlçemizdeki vatandaşlarımızın 
genel durumlarını sürekli takip ediyoruz. İlçe 
sakinlerimizin aç ve açıkta kalmamaları için 
yoğun bir gayret gösteriyoruz. Dün olduğu 
gibi bugün de, yarın da hemşehrilerimizin 
yanında olmaya ve onları desteklemeye 
devam edeceğiz’’ dedi.

Aşevinde, hijyenik bir ortamda hazırla-
narak paketlenen sıcak yemekler, Pursaklar 
Belediyesi ekipleri tarafından, her gün kimse-
siz, yaşlı, özel gereksinimli ve ihtiyaç sahibi 
vatandaşların evlerine götürülerek teslim 
ediliyor.

HABER MERKEZI- Keçiören Belediyesinin ev 
sahipliğinde düzenlenen 27. Uluslararası Ankara 
Tiyatro Festivali kapsamında Keloğlan ve Dr. Sihirbaz 
oyunu minik izleyicilere buluştu. Necip Fazıl Kısakürek 
Tiyatro Salonu’nda sahnelenen ve 4-11 yaş grubu 
çocuklara hitap eden oyun, çocuklara ve ailelere 
kahkaha dolu bir gün yaşattı. Çocukları sanatla iç içe 
yetiştirmeyi hedeflediklerini söyleyen Keçiören Beledi-
ye Başkanı Dr. Mesut Özarslan, “Festivalimiz yediden 
yetmişe tüm kesimlere hitap eden oyunlarla ilçemizi 
bir sanat merkezi haline getirdi. Büyüklere yönelik 
etkinliklerimizin yanı sıra çocuklarımızın ufkunu geniş-
letecek kültür ve sanat aktivitelerimizi de yaygınlaştı-
rıyoruz. Vatandaşlarımızın etkinliklerimize ilgisi bizleri 
ziyadesiyle mutlu ediyor” dedi.

KELOĞLAN IÇIN ZOR KARAR
Yoksulluk nedeniyle zor zamanlar yaşayan 

Keloğlan’ın hikayesini konu alan oyunda çocuklara 
dürüst olmanın ve insanları kandırmamanın önemi 
aktarıldı. Dr. Sihirbaz ile omuz omuza vererek para 
kazanmaya başlayan Keloğlan, annesinin ona gerçek-
leri göstermesiyle Dr. Sihirbaz’ın foyası ortaya çıkar. 
Keloğlan gerçekleri görür ve Dr. Sihirbaz’ın insanları 
gerçekten iyileştirmediğini, insanları kandırdığını 
anlar. Keloğlan, karar verme zamanının geldiğini anlar 
ve dürüstlüğü seçer.

Başkentte sosyal yardım alan 
60 yaş üstü vatandaşa evde 

sağlık ve danışmanlık hizmeti
HABER MERKEZI- Ankara Büyükşehir Belediyesi, 

yaşlı vatandaşların sağlıklı, huzurlu ve bağımsız bir 
yaşam sürdürebilmeleri için verdiği destekleri çeşitlen-
direrek sürdürüyor.

ABB’nin Gazi Üniversitesi Hemşirelik Fakültesi iş 
birliğiyle iki yıldır sürdürülen Evde Sağlık ve Danış-
manlık Hizmeti kapsamında; bu yıl 225 son sınıf 
öğrencisi hocalarının gözetiminde sosyal yardım alan 
60 yaş ve üstü vatandaşlara profesyonel hizmet veri-
yor. Altındağ, Keçiören ve Yenimahalle ilçelerinde 572 
vatandaşın yararlandığı uygulamada çerçevesinde; 60 
yaş ve üstü vatandaşların evlerine gidilerek haftada 
iki gün birer saat egzersiz hizmeti veriliyor, beslenme 
programları hazırlanıyor ve şeker ile tansiyon ölçümle-
ri yapılıyor.

IKI YILDIR DEVAM EDEN PROJE OLUMLU 
DÖNÜŞLER ALIYOR
Evde Sağlık ve Danışmanlık Hizmeti veren kap-

samında gerçekleştirilen uygulamalar hakkında bilgi 
veren Sosyal Hizmetler Uzmanı Merve Özçam, “Yaşlı 
vatandaşlarımızın kendi evleri ve sosyal çevrele-
rinde ihtiyaç duydukları hizmetlere erişimini sağla-
mak, ayrıca sağlıklı, huzurlu ve bağımsız bir yaşam 
sürdürebilmeleri için çeşitli destekler sunuyoruz. Gazi 
Üniversitesi Hemşirelik Fakültesi ile imzaladığımız 
protokol kapsamında ise sosyal yardım alan 60 yaş ve 
üstü vatandaşlarımıza evde sağlık hizmeti veriyoruz. 
Görevli hemşireler düzenli olarak yaşlılarımızı ziyaret 
ediyor, sağlık takibi ve koruyucu önleyici hizmetlerle 
sağlıklı yaşamın sürdürülmesine katkı sağlıyor” dedi.

Gazi Üniversitesi Hemşirelik Fakültesi Öğretim Gö-
revlisi Aysun Erdal ise projenin iki yıldır çok güzel bir 
şekilde ilerlediğini ve geri dönüşlerin olumlu olduğunu 
vurgulayarak şunları söyledi:

“Halk Sağlığı Hemşirelik Ana Bilim Dalı olarak son 
sınıf öğrencilerimiz ile birlikte bölgeler belirledik ve 
bu bölgelerde öğrencilerimizle beraber uygulamalar 
gerçekleştiriyoruz. Bu yıl 3 bölge belirledik. Bunlar 
Altınpark Emekliler Lokali, Demetevler Emekliler 
Lokali ve Kuşcağız Aile Yaşam Merkezi olmak üzere 
3 bölgede hizmet sunuyoruz. Rutin sağlık kontrolleri 
yapıyoruz, sağlık eğitimi ve danışmanlığı sunuyoruz 
ayrıca çeşitli sağlığı koruma ve gelişmesine yönelik 
aktiviteler bulunuyoruz. Beraber yürüttüğümüz proje 
kapsamında sosyal yardım alan ailelere ev ziyaretinde 
bulunuyoruz. Ev ziyaretinde bulunduğumuz ailelerin 
sağlık kontrollerini yapıyoruz, rutin verilerini elde ede-
rek onlara sağlık danışmanlığı ve eğitimleri sunuyoruz. 
Proje 2 yıldır çok güzel ilerliyor, ailelerimizden de çok 
güzel geri bildirimler alıyoruz, öğrencilerimiz de uygu-
lama kapsamında çok verimli bir şekilde halk sağlığı 
hemşireliğini uygulamış oluyor.”

Keloğlan ve Dr. Sihirbaz 
oyunu Keçiören’de sahnelendi
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15 Aralık 2024 Pazar günü "Ankara'lı 
Turgut" olarak tanıdığımız, ses sanatçısı 

Turgut Karataş'ı kaybettik.
TRT'de bir süre Çok Sesli Müzikler Mü-

dürlüğü yaptığımı da göz önüne alırsak, bu 
sanatçıya ilgimin sebebini sorgulayabilirsiniz;

"Eğer bir olay, olgu, insan, sanatçı ya da 
müzisyen; toplumun önemli bir bölümünün 
ilgi alanı içindeyse: gazetecinin de analiz et-
mesi gereken bir konu olmalıdır" diye düşünü-
yorum.

Ankara'lı Turgut bir müzik türünün öncüle-
rinden biriydi.

Neydi bu müzik türü?
Arabesk değildi!
Ama Türk Halk Müziği de değildi..
Daha doğrusu Türk Halk Müziğinin ezgi-

lerinin otantik formundan çıkarılarak, daha 
çok da elektro saz eşliğinde deforme edilmiş 
biçimiydi..

Özellikle akademik olarak bu işe kafa 
yoran müzik insanları bu tür müziklere sinir 
oluyordu, hatta nefretle söz ediyordu.

O yüzden, bu müzik türünün hangi kate-
goride değerlendirilmesi gerektiğini, bu işten 
gerçekten anlayan sanat akademisyenlerine 
bırakıyorum.

Ben bu müzik türüne biraz da mizahi ola-
rak: "Lümpen Proletaryanın Müziği" diyor-
dum.

Evet Türk Halk Müziğinin formu,  ritm 
ve armonileri deforme edilerek kullanılı-
yordu ama, asıl deforme edilen şarkıların 
sözleri, yani sizin anlayacağınız: katledilen 
TÜRKÇE'ydi..

Şarkıların sözlerindeki kelimeler lastik gibi 
çekilerek cinsel çağrışımlar yaratılıyordu.

Ama yine sözümün başına dönüyorum; Bu 
müzik toplumda oldukça önemli bir kesimi 
sarıp sarmalıyordu.

Kimdi bunlar?
Bu müziği talep eden kesimin belirgin bir 

takım toplumsal özellikleri, toplumun diğer 
kesimlerinden keskin bir çizgiyle ayrılıyordu.

Büyük kentlere taşradan gelerek kentin 
kenar mahallelerinde ikamet ediyorlardı.

Genel olarak yüksek bir eğitim ve kültür 
seviyesine sahip değildiler.

Genellikle fiziki güçlerini kullanarak çalışı-
yorlardı. Ya da el zanaatı erbabıydılar.

Oldukça duygusal ve vicdan sahibiydiler.
Elbette gelir seviyeleri düşük, ama bir o 

kadar da dürüsttüler.
Geleneksel ahlak anlayışına sahip olmakla 

birlikte çok da muhafazakar değildiler.
Kısaca bu müziği hayatlarının bir özeti 

olarak kabul ediyorlardı.
Bunu niye önemsiyorum biliyor musunuz?
Bu müzik toplumun iki önemli, iki büyük 

kesiminin birbirinden kopuşunun, gittikçe 
birbirinden ayrılmasının simgesiydi.

Kendisini daha entelektüel olarak tanımla-
yan, biraz da üst gelir seviyesine sahip diğer 
toplum katmanı;

Tarihte olduğu gibi: -eğer Türk Sanat Mu-
sikisi dinliyorsa- bunu formlarına, usullerine, 

ölçülerine göre söylemeye, dinlemeye özen 
gösteriyordu.

Ya da evrensel müzik türlerine; klasik batı 
müziğine, rock, caz vb. türlerine yöneliyordu.

Bu iki farklı toplum katmanı, birbirlerinin 
dinlediği müziği küçümseyici ifadelerle adlan-
dırıyordu:

Entelektüel kesim şarkı ayırt etmeksizin 
"arabesk tayfası" ifadesi kullanırken, gariban 
kesim 'Ankaralı Turgut' üslubuyla "Mozart, 
zart zurt, biz anlamayız hemşerim" türünde 
nitelemeler kullanıyorlardı.

Hepimiz biliyoruz ki Müzik insanın ruhunu 
yüceltir, onu güzel duygularla donatır. tabiri 
caizse "insanı insan yapar!"

Bu edinimleri her iki taraf da kendi müzik 
türlerinde rahatça bulabiliyordu..

Duyguları hareketlenen genç bir oto sa-
nayi ustası, bir mobilyacı çırağı; hayalindeki 
sevgilisinin yüzünü, ona hissettiği arzuları, bu 
şarkıların kelimelerinde adeta gözleriyle görür, 
kalbi yanar tutuşurdu.

Tıpkı Bedrich Smetana'nın "Vatanım"  adlı 
senfonik serenadını (Moldau Uvertürü) gur-
bette dinleyen bir Avrupalı'nın vatan hasretiyle 
yanıp tutuşması gibi.

Aslında yaşanan duygular birbirinin aynı 
ama birbirinden o kadar uzak ki...

Ha beyaz tenli, kırmızı dudaklı; bir kenar 

mahalle  düğününde elektro sazın ritmiyle, 
cilve dolu bakışlarıyla dans ederken tamirci 
çırağının gözlerine kilitlenen kenar mahalle 
dilberi Ayten,

Ha da bir balo salonunda Shosthakovich'in 
iki Numaralı valsiyle hüzünlü bakışlarını Rus 
Yüzbaşının kalbine saplayan Anna Skladovska 
Karenina gibi...

Her nasıl bir müzik tür olursa olsun, toplu-
mun önemli bir kısmının duygularına dokuna-
biliyorsa

ben onun üzerine düşünür, kendimce anali-
zini yapmaya çalışırım.

Tabii ki eğer Türk Halk Müziği dinleyecek-
sem kendi tercihim; bunun en otantik biçimi-
dir.

Hacı Taşan'dır, Muharrem Ertaş'tır (Neşet 
Ertaş'ın babası)

Mehmet Seske'dir, Özay Gönlüm'dür.. 
Bir tek sözleri gözlerimin dolmasına yeter 

de artar bile...
"Aşağıdan gelir gelinin göçü,
Gelin mi ettiler canımın içi..."
Ankaralı Turgut öldü...
Altmış bir yaşında...
21. yüzyıl  için oldukça kısa bir ömür...
Uykusuz, sigara, alkol kokusuyla yüklü 

gecelerin yıprattığı bir hayat...
Bir elektro sazın tellerine ustaca vurulan 

darbeler;
O darbelerden fırlayan okların kanattığı 

yürekler... 
Beş kuruşsuz bir final...
"Tek Ricam elimde kalan bir tek bu sazımın 

müzeye konması..."
Huzur içinde uyu Angaralı Turgut...

Ankaralı Turgut

GENİŞ AÇI

Ergin ERENOĞLU 

Colani: Yurt dışındaki Suriyelileri 
geri getirmemiz gerekiyor

ANKARA (ANKA)- Hande Öz-
türk- Terör örgütü Heyet Tahrir Şam'ın 
(HTŞ) lideri Ebu Muhammed El Colani, 
Suriye'nin nüfusunun yarısının ülke 
dışında olduğunu belirterek, "İnsanları, 
komşu ülkelerden, Türkiye ve Avrupa'dan 
geri getirmemiz gerekiyor" dedi. Pek çok 
Avrupa ülkesi, 9 Aralık'ta Suriye'den gelen 
sığınma başvurularının incelenmesini 
askıya almıştı. Batı medyası, Avrupa'ya 
uyum sağlayamayan ya da makul bir süre 
içinde iş bulamayan Suriyelilerin, geri 
dönmeye zorlanabileceğini iddia etti. 

Terör örgütü Heyet Tahrir Şam'ın 
(HTŞ) lideri Ebu Muhammed El Cola-
ni, HTŞ'nin öncülüğündeki muhaliflerin 
Suriye'nin başkenti Şam'ın kontrolünü ele 
geçirmesi ve Beşar Esad’ı hükümetini 
devirmesinden bu yana ilk kez yabancı 
basına konuştu. Colani, İngiltere merkezli 
Times gazetesine verdiği röportajda, 
Şam'ın düştüğü günün akşamı Suriye'den 
ayrılarak Rusya'ya sığınan Beşar Esad 
yönetimi döneminde getirilen yaptırımların 
kaldırılması için Batılı ülkelere çağrıda 
bulundu.

HTŞ lideri Colani, "Kendilerine gü-
vence vermek için aralarında Hıristiyan 
ve Dürzi cemaatlerinin de olduğu azınlık 
gruplarının liderleriyle görüştüğünü ve 
rejimin işkencelerine katılan, ellerinde 
kan olan kişiler hariç olmak üzere tüm 
Suriyeliler için af uygulanacağını" söyledi. 
"Temel endişesinin şu an için biraz uzak 
görünen seçimler öncesinde ülkede 
istikrarı sağlamak ve ülkeyi yeniden inşa 
etmek olduğunu söyleyen" Colani, ülke 
nüfusunun yarısının Suriye dışında oldu-
ğunu ve çoğunun belgelerinin bulunma-
dığını belirtti. Colani, "İnsanları, komşu 
ülkelerden, Türkiye ve Avrupa'dan geri 
getirmemiz gerekiyor" dedi.

Colani, "önceliklerinden birinin ABD ve 
İngiltere de dahil olmak üzere Batılı ülke-
leri kendisini ve HTŞ'yi ‘terör listesinden’ 
çıkarmaya ikna etmek olduğunu" söyledi. 
Colani, "Ülkedeki Hıristiyanlar, Dürziler 
ve Aleviler de dahil azınlıklara baskı ve 
zulümle karşı karşıya kalmayacakları 
konusunda güvence vermeye çalışacağı-
nı" ifade etti. Esad yönetimindeki isimler 

hariç herkesin aftan yararlanacağını 
belirten Colani, Batı'yı Esad döneminde 
uygulanan yaptırımları kaldırmaya çağır-
dı.Colani, "Bu kısıtlamaların Suriye'nin 
toparlanmasını engellediğini ve artık haklı 
olmadığını" savundu.

KAJA KALLAS: "KAPSAYICI 
BIR POLITIKA IZLEMESI 
KONUSUNDA GÜVENCE 
VERENE KADAR KISITLAMALAR 
KALDIRILMAYACAK"
AB Dış Politika Şefi Kaja Kallas, Brük-

sel'deki AB Dışişleri Bakanları Toplantısı 
öncesinde yaptığı konuşmada, Suri-
ye'deki yeni hükümetin azınlıklara zarar 
verilmemesi, kadın haklarının korunması 
ve daha kapsayıcı bir politika izlemesi 
konularında güvence verene kadar AB'nin 
Suriye'ye ilişkin kısıtlamalarının kaldırıl-
mayacağını vurgulamıştı.

Öte yandan, Suriye’deki son gelişme-
ler Avrupa’daki Suriyeli mültecilerin ülkele-
rine geri dönüp dönmemeleri konusunda 
da pek çok tartışmaya neden oldu. Çok 
sayıda Avrupa ülkesi, Suriyeli mültecilerin 
ülkelerine geri dönmesi için adım attı. 
Almanya, Fransa, Norveç, Danimarka, 
Hollanda, İngiltere, İsviçre, Belçika, İsveç 
ve Yunanistan 9 Aralık'ta Suriye'den gelen 
sığınma başvurularının incelenmesini 
askıya aldıklarını açıkladı. Avusturya 
ise, halihazırda sığınma hakkı verilmiş 

olan Suriyeliler için bir “geri gönderme 
ve sınır dışı etme programı” hazırladığını 
duyurdu. Aşırı sağcı partiler ise mülteci-
lerin sınır dışı edilmesine ilişkin siyasi ve 
hukuki tartışmaları yeniden başlattı.

Esad'ın 8 Aralık’ta devrilmesinin ar-
dından birçok Avrupa ülkesi, Suriyelilerin 
sığınma taleplerini işleme koymazken, 
Avrupa ülkelerindeki pek çok Suriyeli 
mülteci, Suriye'deki son durumu, kendileri 
için "belirsiz" olarak tanımlıyor ve ülkele-
rine geri dönmeleri konusunda "yeterince 
güvenli" bulmuyor.

13 YILDAN BU YANA AVRUPA’YA 
YERLEŞEN 1.5 MILYONDAN 
FAZLA SURIYELI VAR
Suriye iç savaşının başladığı 

2011'den bu yana Avrupa’ya yerleşen 
1.5 milyondan fazla Suriyeli bulunuyor. 
Almanya’da 712 binden fazla Suriyeli, 
mülteci statüsünde ikamet ederken; 
Almanya, aynı zamanda Avrupa'nın en 
büyük Suriyeli diasporasına sahip. Alman 
muhafazakâr Milletvekili Jens Spahn, geç-
tiğimiz günlerde Alman kanalına verdiği 
bir demeçte, ülkelerine geri dönmeleri için 
kendilerine devlet desteği sunulması ge-
rektiğini söyleyerek, kişi başına bin avro 
tutarında bir yer değiştirme ikramiyesi 
verilmesi gerektiğinden ve devletin onlara 
uçak tahsis edebileceğinden bahsetti.

Konuyla ilgili tartışmalar sürerken bir 
Alman hizmet sendikası olan Verdi'nin 

başkanı Frank Werneke ise, geniş çaplı 
bir geri dönüş çabasına karşı uyarıda 
bulundu. Bakanların "duruma soğukkan-
lılıkla yaklaşmalarını" umduğunu belirten 
Werneke, Suriye'deki geçiş hükümetinin 
öncelikle ülkedeki çok sayıda etnik ve dini 
grubun ihtiyaçlarını göz önünde bulun-
durarak, "mümkün olan en demokratik 
koşulları" oluşturmasının önemli olduğunu 
söyledi.

FRANSA: MEVCUT ILTICA 
DOSYALARI ASKIYA ALINACAK
Fransa İçişleri Bakanlığı, “Suriye'den 

gelen mevcut iltica dosyalarının askıya 
alınması üzerinde çalışıyoruz" dedi. 
Sığınma başvuruları, bakanlığın yetkisi 
altında olmayan Fransız Mültecileri ve 
Vatansız Kişileri Koruma Ofisi (OFPRA) 
tarafından işleme alındığı bilinirken, OFP-
RA Direktörü Julien Boucher, "Suriye'de 
hızla değişen durumu büyük bir dikkatle 
takip ediyoruz ve bu durum bazı kararları 
ertelememize neden olabilir" dedi.

Fransa Göçmenlik ve Entegrasyon 
Ofisi'ne (OFII) göre, Fransa'da şu anda 
reşit olmayanlar da dahil olmak üzere 
toplamda 80 bin Suriyeli mülteci bulunu-
yor. Fransız medyasına konuşan Suriyeli 
mülteciler, evlerine dönmeyi düşünmek 
için henüz çok erken olduğunu söyledi ve 
Avrupa'da yeni bir hayata başladıklarını, 
tekrar yerlerinden edilmek istemediklerini 
belirtti.

BATI MEDYASI: "SURIYELILER, 
GERI DÖNMEYE ZORLANABILIR"
Batı medyasında yer alan haberlerde, 

"Avrupa hükümetlerinin, Esad'ın dev-
rilmesiyle birlikte kamuoyunda yüksek 
göç oranlarıyla ilgili artan huzursuzlu-
ğu gidermek için bir fırsat yakaladığı" 
belirtiliyor. Buna göre, Batı medyasının 
aktarılan haberlere göre, Avrupa'ya uyum 
sağlayamayan ya da makul bir süre içinde 
iş bulamayan Suriyeliler, geri dönmeye 
zorlanabilir.

Avrupa Birliği İltica Ajansı'na (EUAA) 
göre, 9 Aralık’taki sığınma başvuruları-
nın askıya alma sürecinden önce ekim 
ayı sonunda, AB ülkelerinde Suriyelilere 
ait 108 binden fazla sığınma başvurusu 
halihazırda beklemedeydi.

Adalet Bakanı Tunç'tan 
'17-25 Aralık' açıklaması: 

"Kirli emeller peşinde 
koşanlara asla fırsat 

vermeyeceğiz"
ANKARA (ANKA)- Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, 

"Sayın Cumhurbaşkanımızın liderliğinde vesayet-
çi zihniyetin kalıntılarıyla, hain terör örgütleriyle, 
ülkemize pranga vurmak isteyen şer odaklarıyla 
mücadelemizi, 22 yıldır olduğu gibi bundan sonra 
da kararlılıkla sürdüreceğiz. Kirli emeller peşinde 
koşanlara asla fırsat vermeyeceğiz" dedi. 

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, sosyal medya 
hesabından “17-25 Aralık” açıklaması yaptı. Tunç, 
şunları kaydetti:

"Milli iradenin üzerinde hiçbir güç yoktur, ola-
maz. Türkiye tehditle, sinsi tuzaklarla, kirli oyunlarla 
hizaya sokulacak, boyun eğdirilecek ülke değildir. 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın 
liderliğindeki ülkemizin büyümesini ve güçlenmesini 
hazmedemeyen vesayet odaklarının, kirli zihniyetin, 
şer güçlerin hain operasyonlarından biri de 17-25 
Aralık darbe girişimidir. Ülkemizin önünü her 10 yıl-
da bir darbelerle kesen vesayetçi zihniyet; kapatma 
davası, 367 krizi, e-muhtıra, MİT kumpası, Gezi 
olaylarıyla ulaşamadıkları karanlık emellerine, dev-
letin içine sinsice yuvalanan FETÖ eliyle emniyet 
ve yargı üzerinden ulaşmak istemiştir.

17-25 Aralık’ta sahte delillerle anayasal düze-
nimizi ve demokratik kazanımlarımızı hedef alan 
bu hain girişimi, Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın güçlü liderliği ve aziz milletimizin 
liderine duyduğu sarsılmaz güvenle boşa çıkar-
dık. 15 Temmuz hain darbe ve işgal girişiminde 
olduğu gibi hiçbir zaman milli irade bayrağını yere 
düşürmedik. Sayın Cumhurbaşkanımızın liderli-
ğinde vesayetçi zihniyetin kalıntılarıyla, hain terör 
örgütleriyle, ülkemize pranga vurmak isteyen şer 
odaklarıyla mücadelemizi, 22 yıldır olduğu gibi bun-
dan sonra da kararlılıkla sürdüreceğiz. Kirli emeller 
peşinde koşanlara asla fırsat vermeyeceğiz. De-
mokrasimizin standartlarını yükseltmeye, temel hak 
ve özgürlükleri koruyarak güçlendirmeye, hukukun 
üstünlüğünü esas alarak adaletin tecellisi için gece 
gündüz çalışmaya devam edeceğiz. İç cephemizi 
tahkim ederek milletimizden aldığımız güçle ülkemi-
zi daha huzurlu bir geleceğe taşıyacağız."

ANKARA (AA) - İçişleri 
Bakanı Ali Yerlikaya, 76 ilde 
düzenlenen "Narkokapan-3" 
operasyonlarında 595 şüphelinin 
yakalandığını bildirdi.

Yerlikaya, sosyal medya 
hesabından yaptığı açıklama-
da, uyuşturucuyla mücadeleye 
yönelik 10 gündür süren "Narko-
kapan-3" operasyonlarında 2 ton 
6 kilogram uyuşturucu madde ile 
2 milyon 889 bin 171 uyuşturucu 
hapın ele geçirildiğini belirtti.

Operasyonlarda 595 şüphe-
linin yakalandığını ifade eden 
Yerlikaya, Türkiye Yüzyılı'nda en 
büyük hedeflerinden birinin ülkeyi 
uyuşturucuya karşı ulaşılamaz ve 
yasaklı bir kale haline getirmek 
olduğunun altını çizdi.

Yerlikaya hem uyuşturucunun 
arzıyla hem de uyuşturucuya 
olan taleple mücadeleyi sürdür-
düklerini hatırlatarak, "Narkoka-

pan-3" operasyonlarına ilişkin 
bazı bilgiler de verdi.

Operasyonların cumhuriyet 
başsavcılıkları ile Emniyet Genel 
Müdürlüğü Narkotik Suçlarla 
Mücadele Başkanlığı koordine-
sinde İl Emniyet Müdürlüklerince 
yapıldığını ifade eden Yerlikaya, 
2 bin 850 ekip, 8 bin 340 perso-
nel, 27 hava aracı ve 77 narkotik 
dedektör köpeğin katılımıyla 
gerçekleştirildiğini vurguladı.

Yerlikaya, operasyonlara 
ilişkin görüntülere de yer verdiği 
paylaşımında, "Operasyonları 
koordine eden cumhuriyet baş-
savcılıklarımızı ve operasyonları 
gerçekleştiren kahraman polisle-
rimizi tebrik ediyorum." açıklama-
sını yaptı.

"Narkokapan-3" 
operasyonunda 595 
şüpheli yakalandı

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığı: 
Sahte belgelerle yurt dışı eğitim kredisi 

alan 149 şüpheli için gözaltı kararı verildi
ANKARA (ANKA)- Ankara Cumhuriyet 

Başsavcılığı, sahte belgeler ile yurt dışı eğitim 
kredi desteğine başvuran ve kendilerini dok-
tora yapıyor gibi göstererek kredi desteği alan 
149 şüpheli için gözaltı kararının verildiğini, 
bunlardan 103'ünü yakalandığını bildirdi. 

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığı Sah-
tecilik ve Dolandırıcılık Suçları Soruşturma 
Bürosu'nun yaptığı açıklamaya göre, sahte 
belgelerle yurt dışında eğitim kredisi alan 149 
şüphelinin 17 Aralık 2024 günü Ankara mer-
kezli 17 ilde gözaltına alınmasına karar verildi. 
Başsavcılık tarafından yapılan açıklama şöyle:

"Ankara Cumhuriyet Başsavcılığımız 
Sahtecilik ve Dolandırıcılık Suçları Soruştur-
ma Bürosu tarafından yürütülen soruşturma 
kapsamında;

Ankara Emniyet Müdürlüğü, Mali Suçlarla 
Mücadele Şube Müdürlüğümüzce, Gençlik ve 
Spor Bakanlığı KYK Genel Müdürlüğü’nün suç 
duyurusu üzerine tespit edilen, yurt dışı eğitim 

müşavirliklerince düzenlenmiş gibi gösterilen 
sahte belgeler ile usulsüz şekilde yurt dışı eği-
tim kredi desteğine başvuran, bir kısmı lisans 
mezunu dahi olmayan ve yurt dışı giriş çıkış 
kaydı bulunmayan ve bu suretle yurt dışında 
Almanya, İsviçre ve İzlanda ülkelerinde faali-
yet gösteren Freiburg Üniversitesi, Duisburg 
Essen Üniversitesi, Lucerne Üniversitesi, zu 
Koln Üniversitesi, St. Gallen Üniversitesi’nde 
doktora yapıyor gibi kredi desteği alan 149 
şüpheli şahsın 17 Aralık 2024 günü Ankara 
merkezli 17 ilde gözaltına alınmasına karar 
verilmiştir.

Gözaltına alınmasına karar verilen 149 
şüpheliden 103’nün yakalanması yapılmış 
olup, firar olan şüphelilerin yakalanmalarına 
ve Cumhuriyet Başsavcılığımıza sevklerine 
yönelik işlemlere Ankara İl Emniyet Müdürlü-
ğü Mali Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğü 
ekiplerince devam edilmektedir."

HTŞ lideri 
Ebu Muhammed 

El Colani
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Özel sektörün yurt dışı kredi 
borcu ekimde yükseldi

ISTANBUL (AA) - Özel sektörün 
yurt dışından sağladığı krediler 
dolayısıyla toplam borcu, Ekim 
2024 itibarıyla 2023 yıl sonuna göre 
15 milyar dolar artarak 177,7 milyar 
dolar oldu.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB), Ekim 2024 döne-
mine ilişkin özel sektörün yurt dışı 
kredi borcu gelişmelerini yayımla-
dı.

Buna göre, özel sektörün yurt 
dışından sağladığı krediler kay-
naklı toplam borcu ekimde 2023 
sonuna kıyasla 15 milyar dolar 
yükselerek 177,7 milyar dolara 
çıktı. Bu dönemde, özel sektörün 
yurt dışı kaynaklı uzun vadeli kredi 
borcu 9,3 milyar dolar artarak 
162,8 milyar dolar, kısa vadeli kredi 
borcu da (ticari krediler hariç) 5,7 
milyar dolar yükselişle 14,8 milyar 
dolar oldu.

Bankaların uzun vadeli kredi 
biçimindeki borçlanmaları ekimde 
2023 sonuna göre 1 milyar dolar 
artarken, tahvil ihracı biçimindeki 
borçlanmaları da 3,8 milyar do-
lar yükselerek 18,7 milyar dolara 
ulaştı. Bu dönemde, bankacılık dışı 
finansal kuruluşların kredi biçi-

mindeki borçlanmaları 318 milyon 
dolar azalırken, tahvil stoku ise 
301 milyon dolar artarak 1,4 milyar 
dolara ulaştı.

Aynı dönemde finansal olma-
yan kuruluşların kredi biçimindeki 
borçlanmaları 933 milyon dolar 
artarken, tahvil stoku da 2,7 milyar 
dolar yükselerek 13,4 milyar dolar 
seviyesinde gerçekleşti.

Bankaların kısa vadeli kredi 
borçlanmaları, ekimde 2023 so-
nuna göre 3,8 milyar dolar artışla 

8,3 milyar dolar olurken, finansal 
olmayan kuruluşların kredi biçi-
mindeki borçlanmaları ise 365 mil-
yon dolar azalışla 1,3 milyar dolara 
geriledi.

1 YIL IÇINDEKI ANAPARA 
GERI ÖDEMESI 55,5 MILYAR 
DOLAR
Uzun vadeli kredi borcuna iliş-

kin ekim sonu itibarıyla tahvil hariç 
özel alacaklılara olan borç, geçen 
yılın sonuna kıyasla 3,7 milyar 
dolar artarak, 108,9 milyar dolara 

çıktı. Bu dönemde kısa vadeli kredi 
borcuna yönelik tahvil hariç özel 
alacaklılara olan borç ise 4,7 milyar 
dolar yükselerek 12,5 milyar dolar 
oldu.

Döviz kompozisyonuna bakıl-
dığında, 162,8 milyar dolar tutarın-
daki uzun vadeli kredi borcunun 
yüzde 58,6'sı dolar, yüzde 33,9’u 
avro, yüzde 2,6’sı Türk lirası ve 
yüzde 4,9’u ise diğer döviz cins-
lerinden oluştu. Kısa vadeli kredi 
borcunun ise yüzde 41,1’ini dolar, 
yüzde 15,7’sini avro, yüzde 38,8'ini 
Türk lirası ve yüzde 4,4'ünü diğer 
döviz cinsleri oluşturdu.

Öte yandan, uzun vadeli toplam 
kredi borcunun yüzde 38'i finansal 
kuruluşlara, yüzde 62’si ise finan-
sal olmayan kuruluşlara, kısa va-
deli toplam kredi borcunun yüzde 
80,2’si finansal kuruluşlara, yüzde 
19,8’i ise finansal olmayan kuruluş-
lara borçlardan oluşuyor.

Özel sektörün yurt dışından 
sağladığı toplam kredi borcu, ekim 
sonu itibarıyla kalan vadeye göre 
incelendiğinde, 1 yıl içinde gerçek-
leştirilecek olan anapara geri öde-
melerinin toplam 55,5 milyar dolar 
düzeyinde olduğu hesaplandı.

ISTANBUL (AA) - Konut Fiyat 
Endeksi (KFE), Kasım 2024'te 
aylık yüzde 2,8, yıllık yüzde 29,4 
arttı.

Türkiye'deki konutların ka-
lite etkisinden arındırılmış fiyat 
değişimlerini izlemek amacıyla 
hesaplanan KFE (2023=100) ka-
sımda bir önceki aya göre yüzde 
2,8 artarak 155,4 oldu.

KFE, kasımda yıllık yüzde 
29,4 artarken, bu dönemde reel olarak 
azalış yüzde 12 oldu.

Üç büyük il için KFE değişimine ba-
kıldığında, kasımda bir önceki aya göre 
İstanbul'da yüzde 2,9, Ankara'da yüzde 3,4 

ve İzmir'de yüzde 1,9 artış görüldü.
Endeks değerleri geçen yılın aynı ayına 

göre ise İstanbul'da yüzde 26,2, Ankara'da 
yüzde 34,8 ve İzmir'de yüzde 26,7 yüksel-
di.

Konut Fiyat Endeksi 
kasımda yüzde 2,8 arttı

KKTC'den Türkiye'ye gelen eşyaya 
AB standartlarında vergi uygulanacak

ANKARA (AA) - Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nden 
(KKTC) yolcu beraberinde veya 
posta ve hızlı kargo taşımacılığı 
yoluyla Türkiye'ye gelen eşyadan 
Avrupa Birliği (AB) üyesi ülke-
lere uygulanan yüzde 30 tek ve 
maktu vergisi alınacak.

"Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti'nden Doğrudan 
Gelen Eşya İçin Tek ve Mak-
tu Vergi Belirlenmesine İlişkin 
Cumhurbaşkanı Kararı" Resmi 
Gazete'de yayımlanarak yürürlü-
ğe girdi.

Ticaret Bakanlığından edini-

len bilgiye göre, yolcu berabe-
rinde veya posta ve hızlı kargo 
taşımacılığı yoluyla KKTC'den 
doğrudan gelen ancak ticari 
mahiyette olmayan vergiye tabi 
eşyanın ithalatında, AB üyesi 
ülkelere uygulanan tek ve maktu 
vergi oranı uygulanacak.

KKTC'den Türkiye'ye doğru-
dan gelen eşya için daha önce 
yüzde 60 tek ve maktu vergi 
tahsil ediliyordu.

Kararla, bu ülkeden gelen 
eşyadan AB ülkelerinden gelen 
eşya için uygulanan yüzde 30 
tek ve maktu vergisi alınacak.

Makine ihracatı 
11 ayda 25,8 

milyar dolar oldu
ISTANBUL (AA) - Makine ihracatı 

ocak-kasım döneminde Türkiye'nin 
serbest bölgeleri dahil toplamda 
25,8 milyar dolar olarak gerçekleş-
ti.

Makine Ihracatçıları Birliği 
(MAIB) tarafından yapılan açıkla-
maya göre, 11 aylık makine ihracatı 
2023'ün aynı dönemine göre değiş-
meyerek 25,8 milyar dolar oldu. Bu 
dönemde tonaj olarak ihracat aza-
lırken, kilogram başına ortalama 
ihracat fiyatlarındaki yüzde 4'lük 
artış sayesinde geçen yılın aynı 
dönemindeki gelir yakalandı.

Kasım ayı ihracatı ise geçen 
yılın aynı dönemine göre yüzde 3,7 
azalarak, 2,3 milyar dolara geriledi.

Yıllıklandırılmış makine ithalatı-
nın yüzde 2,6 düşmesiyle makine 
dış ticaret açığı da 15,9 milyar do-
lara geriledi. 10 aylık ithalatı yüzde 
21,4 gerileyen "traktörler ve tarım 
makineleri" grubu, ihracat fazlası 
veren sektörler arasına katılırken, 
ithalatı yüzde 15 artan "klima ve 
sistemleri" grubu açık vermeye 
başladı.

- "SURIYE'DEKI YENI DÖNEM 
SEKTÖRÜMÜZE FIRSATTAN 
ÇOK SORUMLULUK 
GETIRIYOR"
Açıklamada görüşlerine yer 

verilen Makine Ihracatçıları Birliği 
Başkanı Kutlu Karavelioğlu, küre-
sel alanda yaşanan çatışmalardan 
ve belirsizliklere dikkati çekerek, 
ABD'nin seçilmiş başkanı Donald 
Trump'ın uygulayacağını açıkladığı 
politikaların yol açacağı muhtemel 
sıkıntılara değindi.

Avrupa Birliği'nde ise bütçe 
disiplininden uzaklaşma, yeşil 
dönüşüm süreci nedeniyle fosil 
enerjiden mahrum kalma ve hızla 
azalan doğal gaz rezervlerinin yeni 
bir enerji krizi başlatma ihtimalinin 
yaşandığını aktaran Karavelioğlu, 
AB'nin rekabetçiliğinin erimeye 
devam ettiğini bildirdi.

Türkiye'nin makine ihracatında 
belirleyici paya sahip Almanya'da 
endüstriyel üretimin gerilediğini 
söyleyen Karavelioğlu, "Almanya 
ve Fransa'daki siyasi belirsizlik 
endüstriyi olumsuz etkiliyor. 
Avrodaki zayıflamanın da bir süre 
daha devam etmesini bekliyoruz" 
dedi.

Suriye'nin istikrarlı bir demok-
rasiye kavuşmasının Türkiye'nin 
özellikle deprem sonrası dönemde 
çok geliştirdiği iş ve inşaat makine-
leri sektörünü olumlu etkileyeceği-
ni anlatan Karavelioğlu, şu bilgileri 
verdi:

"Suriye'de bazıları yok olmuş 
birçok faaliyet biçiminin ve hafif 
sanayinin yeniden doğuşu için 
gerekli makine ihtiyaçları, hibeler 
de dahil olmak üzere birçok ülke 
ve kurum tarafından fonlanacaktır. 
Fakat biz sosyal entegrasyon, 
tarihi bağlar ve yakın komşuluk 
ilişkilerimizin sektörümüze fırsattan 
çok, sorumluluk getirdiğine 
inanıyoruz. Spekülasyon için bile 
erken olmakla birlikte, bugün dış 
ticaretinin 3'te ikisini Türkiye ile 
yapan Suriye'nin rakiplerimiz için 
de Irak ve Rusya kadar önemli 
bir alıcı olacağını düşünmek, 
Türk makinelerinin komşu 
coğrafyalardaki doğal üstünlüğünü 
orada da hayata geçirmenin 
yöntemlerini kurgulamak gerekir."

- "2024'TE ITHALATA KARŞI 
BIR MIKTAR ZEMIN KAZANMIŞ 
OLACAĞIZ"
Kutlu Karavelioğlu, 2024'ü 

üretimde yüzde 8 civarında gerile-
me, ihracatta ise geçen yıl ile aynı 
seviyede 28 milyar dolar civarında 
kapatmayı beklediklerini vurgu-
layarak, "Ithalata karşı bir miktar 
zemin kazanmış olacağız." ifadesi-
ni kullandı.

Iç piyasadaki durgunluğun bir 
süre daha devam edeceği görüşü-
nün hakim olduğunu aktaran Kara-
velioğlu, "Dezenflasyon politikaları 
için büyük önem taşıyan bu dö-
nemde, birçok sektör için en kritik 
konu asgari ücret zammı olacaktır. 
Açıklanacak oran, iş ve çalışma 
barışının korunması açısından 
büyük öneme sahip. Sektörümüz, 
süreci en iyi yönetmesi gereken ve 
yönetecek aktörlerden olacaktır." 
değerlendirmesinde bulundu.

ISTANBUL (AA) - 
Birleşmiş Markalar Der-
neği (BMD) Başkanı Si-
nan Öncel, "Kasım ayı 
özellikle nakit sıkışıklığı 
çeken markalarımıza 
bir nebze de olsa nefes 
aldırdı. Yılbaşı alışve-
rişinin etkisiyle aralık 
ayının ikinci yarısının 
da hareketli geçeceğini öngörü-
yoruz." ifadelerini kullandı.

BMD'den yapılan açıklamaya 
göre, organize markalı peraken-
de sektörü, dört aydır devam 
eden daralmanın ardından, 
indirim kampanyaları sayesinde 
kasım ayında adet satışlarında 
ve cirolardaki artışla nefes aldı. 
Sektör, yılbaşı alışverişi nedeniy-
le aralık ayının ikinci yarısının da 
hareketli geçmesini bekliyor.

Açıklamada BMD üyeleri ara-
sında gerçekleştirilen kasım ayı 
anket sonuçlarına ilişkin değer-
lendirmelerine yer verilen BMD 
Başkanı Sinan Öncel, markaların 
büyük kısmının adet satışlarının 
temmuzdan itibaren daralmaya 
başladığını hatırlattı.

Öncel, temmuz-ekim döne-
minde adet satışlarının ortalama 
yüzde 30-40 düştüğünü, cirolar-
daki artışın da enflasyonun altın-
da kalmaya başladığını belirten 
Öncel, şunları kaydetti:

"Efsane Cuma başta olmak 
üzere bütün bir aya yayılan 
indirim kampanyaları nedeniyle 
kasım ayının hareketli geçeceği-
ni öngörüyorduk. Hemen hemen 
beklentilerimiz doğrultusunda bir 
tablo ortaya çıktı. Kasım anketi-
mize katılan üyelerimizin yüzde 
67'sinin, bir başka ifade ile her 
üç üyemizden ikisinin adet satışı 
ekim ayına göre arttı. Cirosunda 
artış beyan eden üyelerimizin 
oranı ise yüzde 76'ya ulaştı. 
Kategoriler özelinde baktığı-
mızda geçen ay hazır giyim, 
ayakkabı ve kozmetik marka-
larımızın yaklaşık üçte ikisinin, 
yeme içme markalarımızın ise 
yarısının adet satışını artırdığını 
görüyoruz. Merkez Bankasının 
verileri de anketimizle paralel 
bir sonucu yansıtıyor. Merkez 
Bankası verilerine göre kasımda 
kartlı harcamaların ekim ayına 
göre giyim ve ayakkabıda yüzde 
44, sağlık ve kozmetikte yüzde 
28, yemekte yüzde 23 arttığını 
ortaya koyuyor. Kasım online 
satışlarda da hareketli geçti.

Üyelerimizin yüzde 82'si 
geçen ay e-ticaret satışlarının 

arttığını bildirdi. Ancak 2023 
ile kıyasladığımızda, bu yıl 29 
Kasım'a denk düşen efsane 
cumada adet satışlarında artış 
bildiren üye sayımızın yüzde 
60’ta kaldığını görüyoruz. Bu 
tabloyu, indirimlerin bütün bir 
aya yayılmasının sonucu olarak 
değerlendiriyoruz. Özetlemek 
gerekirse, kasım özellikle nakit 
sıkışıklığı çeken markalarımıza 
bir nebze de olsa nefes aldırdı. 
Yılbaşı alışverişinin etkisiyle 
aralık ayının ikinci yarısının da 
hareketli geçeceğini öngörüyo-
ruz."

"TICARI GAYRIMENKUL 
KIRALARINDA INDIRIM 
BEKLIYORUZ"
Sinan Öncel organize pera-

kendenin 2025 performansında 
maliyetlerin ve Türkiye’nin yakın 
coğrafyası başta olmak üzere 
jeopolitik gelişmelerin etkili ola-
cağına dikkati çekti.

Olası gelişmeler hesaba 
katılarak şimdiden önlemlerin 
alınması gerektiğine işaret eden 
Öncel, "Özellikle fahiş kira artış-
larının önüne geçecek düzenle-
menin bir an önce yapılmasının 
enflasyonla mücadeleye de 
önemli katkı yapacağını değer-
lendiriyoruz. Nitekim olaya ras-
yonel yaklaşan bazı mal sahipleri 
yasal düzenlemeyi bile bekleme-
den indirime başladı. AVM’lerde 
değil ama cadde mağazaların-
da son dönemde indirimlerin 
yapıldığına tanık oluyoruz. Bu 
işin sürdürülebilir olması için tüm 
ticari gayrimenkullerden indirim 
bekliyoruz. Aksi takdirde 2025’te 
ticari alanlarda çok ciddi sorun-
larla karşı karşıya kalabiliriz." 
değerlendirmesinde bulundu.

Sinan Öncel, yılbaşından 
itibaren e-ticarette şahıs şirketleri 
için yüzde 15, limited ve anonim 
şirketler için yüzde 15 oranında 
stopaj vergisi uygulamasının 
büyük bir yanlış olacağı yoru-
munda bulunarak, uygulamanın 
hem e-ticaret pazarını küçült-
mesinden hem de enflasyonla 
mücadeleye zarar vermesinden 
endişe ettiklerini aktardı.

Kasım ayı indirimleri 
perakendeye nefes aldırdı 
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SOLDAN SAĞA
1. Kopça... Resim yapmada kullanılan 

kömür kalem... 2. En azından, hiç olmazsa 
(eski)... Malalamak işi... 3. Arap alfabesinin 
yirmi dördüncü harfinin adı (eski)... 
Başarısız... Su yosunları... 4. Binme, yük 
çekme, taşıma vb. hizmetlerde kullanılan, 
tek tırnaklı hayvan... Mercekleri 27 
milimetre aralıklı üç ayrı alıcının yan yana 
birleştirilip eşlemeli olarak çalıştırılmasıyla 
ortaya çıkan bir geniş perde ve üç boyutlu 
sinema tekniği... Büyük, yetişkin, yaşlı, 
kart (halk ağzı)... 5. Bir toplum içinde ahlak 
kurallarına ve toplumsal değerlere bağlılık, 
iffet... Minesi olmayan... 6. Yöneltme, 
çevirme (eski)... Macun... Delik ve yırtığı 
uygun bir parça ile onarma, kapatma... 7. 
Kendi kendine söz vererek bir işi üzerine 
alma, ant (eski)... Silisin hidratlı ve jelatinli 
bütün türlerini kapsayan değerli bir 
mineral, panzehir taşı... İskambil, tavla vb. 
oyunlarda bir tur oyun... 8. Protaktinyum 
elementinin simgesi... İffetli... Ulaştırma 
(eski)... Alüminyum elementinin simgesi... 
9. Bir uyarıyı, bir tehlikeyi bildirmek için 
verilen işaret... Yük hayvanlarının sağ ve 
soluna konulan iki yük parçasından her 
biri... İsi olan, islenmiş, is bulaşmış.. 10. 
Davul (eski)... Futa... Tepi... 11. Sulanmak 
işi... Kastamonu iline bağlı ilçelerden 

biri... 12. Telefon konuşmasına başlarken 
kullanılan bir seslenme sözü... Karşılıklı 
iş ilişkilerini düzenlemek amacıyla bir 
ülke veya şehre yapılan seyahat, çalışma 
gezisi, iş seyahati... İskambil kâğıtlarında 
birli... 13. Serpmek işi... Kakalamak 
işi... 14. İlaçsız, çaresiz... İkinci Çağın 
yaklaşık kırk beş milyon yıllık dönemi... 
15. Öğrenim belgesi... Uygun bulan, 
benimseyen, isteyen, kabul eden...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Orta Avrupa'da yetişen bir papatya 

türü... 2. İnsan dışkısı (eski)... Babanın 
kız kardeşi, bibi... Türk alfabesinin on 
beşinci harfinin adı, okunuşu... 3. Boyun 
eğen, kendini başkasının buyruğuna 
bırakan (eski)... Mavi (eski)... Soğurma... 
4. Kar, süt vb.nin rengi, beyaz... Yaman, 
adamakıllı, dehşetli... Yaşlı, koca, ihtiyar 
kimse... 5. Farsça (eski)... Tulyum 
elementinin simgesi... Sınır... 6. Ulan... 
Tavuğun istenilen yere yumurtlaması için 
o yere konulan yumurta veya yumurtaya 
benzeyen şey... Kaşesi olan... 7. Tema... 
Meyve, bisküvi vb. ile yapılan bir tür sütlü 
tatlı... Bir suçu, bir kusuru veya bir hatayı 
bağışlama... 8. Dünya üzerinde yer alan bir 
kıta... Ekmek yapan veya satan kimse... 9. 
Radyum elementinin simgesi... Benzenden 

türeyen bir amin... Üye... 10. Büyüklük, 
irilik bakımından şaşılacak durumda olan 
nesne... Kayak... Bir kişinin mülkiyetinde 
olmayıp devlete ait olan toprakların 
vergilerinin veya gelirlerinin asker veya 
sivil erkâna hizmet ve maaşlarına karşılık 
verilmesi... 11. Kalın biçilmiş uzun tahta... 
Baryum elementinin simgesi... Bir iş, bir 
düşünce sırasını, düzeyini gösteren resim, 
yazı, plan... 12. Su yosunu... Değerbilir, 
kadirşinas... 13. Lale yetiştirilen yer, 
lale bahçesi (eski)... Şiilik... Elin parmak 
dipleriyle bilek arasındaki iç bölümü, avuç 
içi... 14. Bir işin yapılması için harcanan 
beden ve kafa gücü... Anlam, kavram, 
mefhum (eski)... İslamın beş şartından 
biri olan ve Müslümanların günde beş 
vakit, dinî kurallara göre yapmak zorunda 
oldukları ibadet, salat... 15. Mareşallerin 
tören sırasında ellerinde tuttukları kısa ve 
üzeri süslü sopa...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)
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HABER MERKEZI- Er-
genlerde depresyon ve 
anksiyete belirtileri gözlendi-
ğinde, ailelerin ve öğretmen-
lerin destekleyici bir yaklaşım 
sergilemeleri gerektiğine 
dikkat çeken Uzman Klinik 
Psikolog Eda Ergür, ‘Yaşa-
mak istemiyorum’, ‘Keşke 
hiç doğmasaydım’, ‘Herkes 
benden kurtulsa daha iyi olur-
du’ gibi ifadelerinse ciddiye 
alınması gerektiğini vurgula-
dı. Eda Ergür intihar eğilimleri 
olan ergenlere yaklaşırken 
hassasiyetin büyük önem ta-
şıdığını ve ergenlerin ciddiye 
alındığını hissetmeye ihtiyacı 
olduğunu aktardı.

Üsküdar Üniversitesi 
NPİSTANBUL Hastanesi 
Çocuk-Ergen Uzman Klinik 
Psikolog Eda Ergür, son dö-
nemde sıkça gündeme gelen 
ergenler arasındaki intihar 
artış oranlarını değerlendirdi.

PSIKOLOJIK 
VE SOSYAL 
FAKTÖRLER INTIHAR 
GIRIŞIMLERINDE 
ETKILI OLABILIYOR!
Ergenlerin intihar eğilim-

lerinin, birden fazla faktörün 
bir araya gelmesiyle ortaya 
çıkabileceğine dikkat çeken 
Uzman Klinik Psikolog Eda 
Ergür, “Bu faktörler biyolojik, 
psikolojik, sosyal ve çevresel 
unsurları içerir.” dedi.

Ergenlerde intiharın en 
yaygın nedenlerinden birinin 
depresyon olduğuna vurgu 
yapan Uzman Klinik Psikolog 
Eda Ergür, “Duygusal boşluk, 
umutsuzluk ve yetersizlik 
duyguları, stres, kaygı ve de 
karamsar düşünceler ergen-
lerin intihar düşüncelerini 
tetikleyebilir. Bunların yanı 
sıra fiziksel, duygusal ya da 
cinsel istismar gibi travmatik 
deneyimler de intihar riski-

ni arttırabilir. Bu psikolojik 
faktörlerin yanı sıra aile içi 
problemler, akademik baskı, 
zorbalığa maruz kalma, dış-
lanma ve hatta günümüz-
de sıklıkla duyduğumuz 
sosyal medyada yaşanan 
karşılaştırmalar ya da 
maruz kalınan içerikler 
gibi sosyal faktörlerin de 
ergenlerde görülen intihar 
girişimlerinde rol oynadı-
ğı söylenebilir. Özellikle, 
destek eksikliği ile duygu-
sal veya sosyal sorunların 
birleşimi, ergenleri intihar 
düşüncelerine daha yatkın 
hale getirebilir.” açıklama-
sını yaptı.

‘KEŞKE HIÇ 
DOĞMASAYDIM’ 
GIBI IFADELER, 
ERKEN MÜDAHALE 
IÇIN ÖNEMLI…
Ergenlerde depresyon ve 

anksiyete belirtilerinin, genel-
likle davranışsal, duygusal ve 
fiziksel değişikliklerle ken-
dini gösterdiğini dile getiren 
Uzman Klinik Psikolog Eda 
Ergür, şunları söyledi:

“Ergende gözlemle-
nen belirtileri ailelerin ve 
öğretmenlerin fark etmesi 
durumunda destekleyici bir 
yaklaşım sergilenmeli. Daha 
önce keyif alınan aktivite-
lerden uzaklaşma, sosyal 
ortamlardan uzaklaşma, okul 
başarısında düşüş, sürekli 
üzgün ve umutsuz olma, yor-
gunluk, uyku ve iştahta belir-
gin değişiklikler gibi belirtiler 
gözlemlendiğinde depresif 
duygulanım akla gelmeli. 
Öte yandan sürekli endişeli 
olma hali ya da huzursuzluk, 
felaket senaryoları, kendini 
ifade etmede ve odaklanma-
da zorluk, kaçınma davra-
nışı ya da çarpıntı, terleme, 
mide bulantısı gibi fiziksel 

semptomlar gözlendiğinde 
ise anksiyete göz önünde 
bulundurulmalı. Bu iki durum 
ayrı görülebileceği gibi birlikte 
de gözlenebilir.

Eğer belirtiler 2 hafta ya 
da daha uzun sürüyorsa, 
günlük işlevselliği ve ilişkileri 
etkiliyorsa, kendine zarar 
verme davranışı ya da intihar 
düşünceleri varsa acil profes-
yonel bir destek alınmalı. ‘Ya-
şamak istemiyorum’, ‘Keşke 
hiç doğmasaydım’, ‘Herkes 
benden kurtulsa daha iyi 
olurdu’ gibi ifadeler duyul-
duğunda ciddiye alınması 
oldukça önemli. Erken tanı ve 
müdahale, ergenin sağlıklı bir 
gelişim süreci için kritik önem 
taşır. Aileler ve öğretmenler, 
bu belirtileri fark ettiklerinde 
bir uzmanla iletişime geçme-
liler.”

ERGENLERIN CIDDIYE 
ALINMAYA IHTIYACI 
VAR!
İntihar eğilimleri olan 

ergenlere yaklaşırken hassa-
siyetin büyük önem taşı-

dığının altını çizen Uzman 
Klinik Psikolog Eda Ergür, 
“Öncelikle ergenlerin ciddiye 
alındığını hissetmeye ihtiyacı 
vardır, bu sebeple duygula-
rını küçümsemeden, yargıla-
madan dinleyerek duygularını 
paylaşmaya teşvik etmek, 
yalnız olmadığını hissetmesi-
ne yardımcı olarak güvenli bir 
ortam sağlamak önemlidir.” 
dedi.

Ergene yaklaşımda du-
yarlılık göstermenin önemli 
olduğunu aktaran Uzman 
Klinik Psikolog Eda Ergür, 
“Ergende gözlemlenen sözel 
ifadelerin yanı sıra davra-
nışsal ipuçlarını da önem-
seyerek onları rahatlatacak 
bir alan sağlamak, yalnız 
olmadığını hissetmesine yar-
dımcı olacaktır. İntihar planı 
varsa ya da kendine zarar 
verme riski yüksekse, zaman 
kaybetmeden bir ruh sağlığı 
uzmanından yardım almak 
gereklidir. Empati, sabır ve 
uzman yardımıyla sürece 
doğru şekilde müdahale 
etmek hayati önem taşır.” 
Şeklinde konuştu.

AILELER, KÜÇÜK 
YAŞLARDAN 
ITIBAREN 
ÇOCUKLARIYLA 
SOHBET ETMELI!
Ergenlerde intihar eğili-

mini azaltmak için ailelerin 
oynadığı rolün oldukça kritik 

olduğunu vurgulayan Uzman 
Klinik Psikolog Eda Ergür, 
“Ailelerin öncelikli olarak 
çocuklarıyla iletişimlerini 
güçlendirmeleri gerekir. Bu-
nun için ergenin duygularını 
anlamaya çalışarak, yargıla-
madan dinlemeleri ergenin 
ailesi tarafından önemsen-
diğini hissetmesine yardımcı 
olacaktır.” dedi.

Küçük yaştan itibaren ço-
cuklarla günlük yaşam olay-
ları ve hissettikleri hakkında 
sohbet etmek için fırsatlar 
yaratmanın ergenlik döne-
minde de iletişimin olumlu 
olmasına destek olacağını 
dile getiren Uzman Klinik 
Psikolog Eda Ergür, sözlerini 
şöyle tamamladı:

“Koşulsuz sevgi ve kabul 
görmek ergenin güvende 
hissetmesini sağlar ve stres 
seviyesini azaltır. Sosyal 
çekilme, umutsuzluk ifadeleri 
gibi intihar düşüncelerine 
işaret edebilecek değişiklikle-
ri gözlemleyerek, erken mü-
dahalede bulunmak koruyucu 
olacaktır. Aile içinde saygı, 
sevgi ve anlayışın ön planda 
olması ergenler için destek-
leyicidir. Ailelerin farkındalığı 
ve aktif desteği, ergenin 
stresle başa çıkma becerile-
rini geliştirerek intihar riskini 
önemli ölçüde azaltabilir. 
Erken farkındalık ve sıcak bir 
aile ortamı bu süreçte hayati 
öneme sahiptir.”

Birden fazla faktörün bir araya gelmesinin 
ergenlerde intihar düşüncelerini 

tetikleyebileceğini belirten Çocuk-Ergen 
Uzman Klinik Psikolog Eda Ergür 

ergenlerde intiharın en yaygın nedenlerinden 
birinin depresyon olduğunu söyledi.

Depresyon, ergenlerin intihar 
düşüncelerini tetikleyebiliyor!

HABER MERKEZI- Mevsimsel aler-
jiler, özellikle ilkbahar, yaz ve sonba-
har aylarında polenlerin yoğun olduğu 
dönemlerde sıkça karşılaşılan bir 
sağlık problemidir. Alerjiye bağlı ola-
rak gelişen burun akıntısı, hapşırma, 
gözlerde sulanma ve kaşıntı gibi belir-
tiler, günlük yaşam kalitesini olumsuz 
etkileyebilir. Konuyla ilgili olarak Batı-
göz Sağlık Grubu Balçova Cerrahi Tıp 
Merkezi Kulak Burun Boğaz Uzmanı 
Op. Dr. Arif Onuker, mevsimsel alerji-
ler ve burun tıkanıklığıyla başa çıkmak 
için etkili yöntemleri paylaştı.

MEVSIMSEL 
ALERJI 
NEDIR?
Dr. Onuker, 

mevsimsel aler-
jinin bağışıklık 
sisteminin çev-
resel alerjenlere 
aşırı tepki ver-
mesiyle ortaya 
çıktığını belir-
terek, "Sıklıkla 
polenlerden 
kaynaklanan bu 
durum, halk arasında saman nezlesi 
veya bahar alerjisi olarak bilinir. Hap-
şırma, burun akıntısı, burun tıkanıklığı, 
gözlerde kaşıntı ve boğazda rahatsız-
lık gibi semptomlarla kendini göste-
rir." dedi.

MEVSIMSEL ALERJI VE 
BURUN TIKANIKLIĞINA KARŞI 
ALINACAK ÖNLEMLER
Dr. Onuker’e göre, alerji belirtilerini 

azaltmak ve burun tıkanıklığıyla başa 
çıkmak için şu önlemler etkili olabilir:

Alerji Testi: Öncelikle, hangi po-
lenlere karşı hassasiyetiniz olduğunu 
öğrenmek için bir alerji testi yaptırma-
nız önemlidir. Bu sayede uygun tedavi 
planı oluşturulabilir.

Çevresel Koruma: Sabah saatlerin-
de, kuru ve rüzgârlı havalarda dışarı 
çıkmaktan kaçınmak, polen filtresi 
kullanmak ve giysileri eve gelir gelmez 
değiştirmek önemlidir.

Nemlendirici Kullanımı: Kuru hava, 
burun tıkanıklığını artırabilir. Nemlen-
dirici cihazlar, burun pasajlarını rahat-
latmak için etkili bir çözüm sunar.

BURUN TIKANIKLIĞINDA DOĞRU 
NEFESIN ÖNEMI
Burun tıkanıklığının gribal enfeksi-

yonlar, sinüzit ve mevsimsel alerjiler 
gibi pek çok farklı nedenle ortaya 
çıkabileceğini belirten Dr. Onuker, 
“Doğru nefes almak, sağlıklı bir yaşa-
mın temelidir. Burundan alınan kaliteli 
bir nefes hem fiziksel hem de zihinsel 
sağlığımıza olumlu katkılar sağlar.” 
diye ekledi. Bunun yanı sıra, yeterli su 
tüketiminin mukusun incelmesine yar-
dımcı olduğunu ve gece başı yüksekte 
tutarak daha rahat bir uyku sağlanabi-
leceğini vurguladı.

DOKTOR DESTEĞI ŞART
Dr. Onuker, uzun süre geçmeyen 

burun tıkanıklığı ve alerji belirtileri-
nin altında farklı sağlık sorunlarının 
yatabileceğini belirterek, "Belirtiler 
iki haftadan uzun sürerse mutlaka bir 
uzmana danışılmalıdır. Burun sağlığı-
nızı ihmal etmeyin." dedi. Dr. Onuker, 
“Sağlıklı ve konforlu bir yaşam için 
doğru teşhis ve tedaviye önem veriyo-
ruz” diyerek sözlerini noktaladı.

Mevsimsel alerjiler ve 
burun tıkanıklığına 
karşı etkili çözümler

Psikolog
Eda Ergür

 Ayaklarda uzun süreli karıncalanma ciddi sağlık sorunlarının işareti olabilir
HABER MERKEZI- Ayaklarda 

karıncalanma, birçok kişinin zaman 
zaman deneyimlediği, genellikle ge-
çici ve zararsız bir durumdur. Ancak, 
Batıgöz Sağlık Grubu Balçova - İz-
mir şubesinde Nöroloji uzmanı olan 
Dr. Aycan Oto, bazı durumlarda bu 
karıncalanmanın dikkate alınması 
gerektiğini vurguluyor.

Dr. Oto, "Ayaklarda karıncalan-
ma çoğunlukla geçici ve zararsızdır. 
Ancak, bu durum sürekli ve düzenli 
olarak yaşanıyorsa, daha ciddi bir 
sağlık sorununun belirtisi olabilir." 
diye belirtti. Dr. Oto'ya göre, bu 
karıncalanmanın yaygın nedenleri 
arasında uzun süre oturma veya ba-
cak üstüne atma, dar giysiler veya 
ayakkabılar ve yetersiz kan dolaşımı 

bulunur. "Bu faktörler, sinirler üzerin-
de baskı oluşturarak geçici karınca-
lanma hissine neden olabilir." dedi.

 Dr. Oto aynı zamanda alkolizm, 
periferik arter hastalığı, travma, sinir 
basıları, diyabet, multiple skleroz ve 
bel fıtığı gibi durumların da ayaklar-
da karıncalanmaya yol açabileceğini 
söyledi. "Bu tür kronik rahatsızlıklar, 
sinir hasarına neden olarak sürekli 
karıncalanma hissi yaratabilir. Bu 
yüzden, düzenli olarak karıncalan-
ma yaşayanlar mutlaka bir nöroloji 
uzmanına danışmalı," diye ekledi.

Uzm. Dr. Aycan Oto, ayak karın-
calanması olan hastalara yaşam tar-
zı değişiklikleri önermekte: "Düzenli 
fiziksel aktivite, dengeli beslenme 
ve yeterli su tüketimi, kan dolaşımını 

iyileştirir ve karıncalanmayı azalta-
bilir." şeklinde tavsiyede bulundu. 
Karıncalanmanın önemini vurgula-
yarak, "Vücudumuz bize mesajlar 
gönderir. Ayaklarda sıklıkla veya 
uzun süreli karıncalanma, daha cid-
di sağlık sorunlarının işareti olabilir. 
Bu belirtiler göz ardı edilmemeli ve 
tekrar ediyorsa mutlaka uzman bir 
doktora başvurulmalıdır." diyerek 
sözlerini tamamladı.

Uzm. Dr. Aycan Oto’nun değerli 
bilgileri ile, ayakta karıncalanmanın 
nedenleri ve önemi hakkında daha 
bilinçli olabiliriz. Sağlıkla ilgili her-
hangi bir belirti, özellikle tekrarlayan 
veya uzun süreliyse, dikkate alınma-
lı ve profesyonel bir değerlendirme 
için adım atılmalıdır.

Dr.
Aycan Oto

Op. Dr.
Arif Onuker



18 ARALIK 2024 ÇARŞAMBA

HABER MERKEZİ- Türkiye 
Kupası'nda yer alan 3. Lig takımı Eti-
mesgutspor deplasmanda oynadığı 
Eyüpspor'a karşı 4-1 mağlup oldu.

Süper Lig'de yer alan Eyüpspor'a 
kaybeden başkent takımının tek 
golünü 44. dakikada Nihat Koç attı. 
Aynı futbolcu 71. dakikada da kırmı-
zı kart görerek oyun dışı kaldı. 

Böylece Etimesgutspor 5. turda 
Türkiye Kupasına 4-1 mağlup olarak 
veda etti.

ETİMESGUT 4-1 YENİLDİ VE ELENDİ

İstatistiklere bakıldığında son yılların 
an başarılı başkanı Şeref Eroğlu’nun 

federasyon başkanlığına yeniden aday 
olmama kararı, Türk spor camiası adına 
üzücü bir gelişme. Bir spor adamı olarak 
Eroğlu, kariyerine sporcu, antrenör ve yönetici 
kimlikleriyle damga vurmuş, elde ettiği 
başarılarla Türk güreşine çok şey katmıştır. 
Ancak, ne yazık ki başarı her zaman takdir 
görmekle sonuçlanmıyor. Yönetim koltukları 
sadece hizmet vermek değil, aynı zamanda 
mücadele alanı hâline dönüşebiliyor.

Eroğlu’nun, “bıktırıldım, yıldırıldım” 
şeklinde dile getirdiği ifadeler, spor yönetiminde 
karşılaşılan zorlukları net bir şekilde ortaya 
koyuyor. Yönetimdeki rekabetin yalnızca daha 
iyi projeler ve başarılar üretmek yerine kişisel 
hesaplaşmalara dönüşmesi, Türk sporunun 
ilerlemesini baltalayan en büyük engellerden 
biri. Oysa ki spora hizmet eden insanlar, 
rekabetten çok iş birliği içinde çalışmalıdır.

Bu noktada sorulması gereken şu: Başarılı 
bir federasyon başkanını böylesine önemli bir 
görevi bırakma noktasına getiren süreçte kimler, 
hangi davranışlarıyla bu kararın alınmasında 
pay sahibi Şeref Eroğlu’nun federasyon 
başkanlığına yeniden aday olmama kararı, Türk 
spor camiası adına üzücü bir gelişme. Bir spor 
adamı olarak Eroğlu, kariyerine sporcu, antrenör 
ve yönetici kimlikleriyle damga vurmuş, elde 
ettiği başarılarla Türk güreşine çok şey katmıştır. 
Ancak, ne yazık ki başarı her zaman takdir 
görmekle sonuçlanmıyor. Yönetim koltukları 
sadece hizmet vermek değil, aynı zamanda 
mücadele alanı hâline dönüşebiliyor. 

Eroğlu’nun, “bıktırıldım, yıldırıldım” 
şeklinde dile getirdiği ifadeler, spor yönetiminde 
karşılaşılan zorlukları net bir şekilde ortaya 
koyuyor. Yönetimdeki rekabetin yalnızca daha 
iyi projeler ve başarılar üretmek yerine kişisel 
hesaplaşmalara dönüşmesi, Türk sporunun 
ilerlemesini baltalayan en büyük engellerden 
biri. Oysa ki spora hizmet eden insanlar, 
rekabetten çok iş birliği içinde çalışmalıdır.

 Bu noktada sorulması gereken şu: Başarılı 
bir federasyon başkanını böylesine önemli bir 
görevi bırakma noktasına getiren süreçte kimler, 
hangi davranışlarıyla bu kararın alınmasında 
pay sahibi oldu? Türk sporunda bu gibi yıldırma 
ve engelleme kültürünü aşmak için nasıl bir 
zihniyet değişimine ihtiyacımız var?

 Eroğlu’nun bıraktığı bu mesaj, sadece 
güreş camiası için değil, tüm federasyonlar için 
ders niteliğinde olmalı. Sporda sürdürülebilir 
başarı, ancak liyakate dayalı yönetim anlayışıyla 
mümkündür. Şeref Eroğlu gibi isimlere destek 
olup, onları yıpratmak yerine güçlendiren bir 
sistem oluşturmak zorundayız. Bu yaşananlar, 
Türk sporunda köklü bir değişimin ne kadar 
elzem olduğunu bir kez daha gözler önüne 
seriyor.

Cihat SOYSAL

Güreş Federasyonu 
başkanlık seçimi

EKRANLARDAN SATIRLARA

2 şampiyon güreşçimiz Taha Akgül ve Selçuk 
Çebi yönetimleri ile seçime giriyor

Selçuk 
Çebi

Selçuk 
Çebi

Taha 
Akgül

Erkan Sözeri

Erkan Sözeri, başarıların devam edeceğini söylüyor

1’nci Lig Lideri 
Bandırmaspor’dan 

deplasmanda 2-2’lik skorla 1 
puan alan ve ligde 23 puanla 
9’ncu sıraya çıkan Genç-
lerbirliği Pazartesi günü Erya-
man Stadında oynayacağı 
Adanaspor maçını bekliyor.

Ligde arzulanan yere 
geleceklerini söyleyen teknik 
direktör Recep Karatepe iyi işler yapmaya başladıkları-
na temas ederek şöyle konuştu: “Son haftalarda takım 
olarak iyi işler yaptığımız bir dönem geçiriyoruz. Kazan-
maya yakın olan taraf bizdik ama birkaç tane pozisyon 
hatası rakibin öne geçmesine neden oldu. Önemli olan 
kazanamasak da kaybetmememizdi, önemli bir 1 puan 
aldığımızı düşünüyorum. Takımımızın pozitif oyununu 
gelecek haftalara taşıyarak geri kalan 3 maçta da iyi pu-
anlar alıp en iyi noktada olmak istiyoruz. Oyuncularımı 
kazanma arzuları ve oyun içindeki tutumlarından dolayı 
kutluyorum.” dedi.

AHMET ERTÜM

Teknik patron Recep Karatepe takımını tarif etti:

DEVAM-Pazartesi günkü Adanaspor maçı 
için çalışan Gençlerbirliği futbolcuları

Halkbank gruptan çıkmak için kararlı 
olurken, Şampiyonlar Ligi’nde dördün-

cü maçlar bu hafta oynanacak. D Grubu’nda 
zirveyi ilgilendiren karşılaşmada Halkbank, 
Çekya temsilcisi Jihostroj Ceske Budejovice 
takımı ile karşılaşacak. 

TVF Ziraat Bankkart. Voleybol Salonu’nun 
ev sahipliği yapacağı müsabaka bugün saat 
18:00’de başlayacak. Karşılaşmayı TRT Spor 
Yıldız naklen ekrana getirecek. Maçın ha-
kemleri Bulgaristan’dan Aleksandan Vinaliev 
ile Almanya’dan Jörg Kellenberger. Çekya’da 
oynanan ilk maçı Halkbank  3-0 kazanmıştı. 

HALKBANK, 
ZAFER YOLUNDA

MEHMET KISMET

YİNE-Çekya temsilcisi önünde yine galip 
gelmek isteyen Halkbanklılar

PTT’NİN BİLEĞİ BÜKÜLMÜYOR
HABER MERKEZİ- Kadınlar Voleybol 

Liginde PTT, ilk yarıyı yenilgisiz kapattı.
Başkent takımı son maçında Alper Zeren’i 

3-0 yenerek hedefine bir kez daha ulaşmanı-
nın mutluluğunu yaşadı.

Madalya depomuz olan güreşimizde bugün seçim var

GüREŞÇiLER 
SANDIK BAŞINDA

DOĞAN BULGUN

Güreş Federasyonu 
Genel Kurulu bugün 

Esenboğa’da bulunan Bü-
yük Anadolu otelinde saat 
10.00’da yapılacak seçimler 
sonunda ortaya çıkacak.

Halen mevcut Başkan 
Şeref Eroğlu  Genel Kurulda 
yapacağı konuşma ile Baş-

kanlığa aday olmayacağını 
söyleyecek. Eroğlu, görev 
yaptıkları süre içinde rekor-
lar kırdığını söylerken, yeni 
yönetimin her zaman yanın-
da olacağını belirtecek.

Genel Kurula Şampiyon 
güreşçilerden Taha Akgül ile 
Selçuk Çebi Başkanlık için 
seçimlere girecek. Delege-
lerin tercihi sonunda 2 şam-
piyon adaydan birisi Güreş 
Federasyonu Başkanlık 
koltuğuna oturacak.

Şeref 
Eroğlu

2 ŞAMPİYON YÖNETİME TALİP

Mehmet Hakkı Şanal

A.GÜCÜ’NDE İSTİFALAR 
PEŞ PEŞE GELDİ

HABER MERKEZİ- Ankaragücü yöne-
timinden istifalar peşpeşe geldi.

Mehmet Hakkı Şanal, Ankaragücü 
Spor Kulübü Yönetim Kurulu Üyeliği ve 
Basın Sözcülüğü görevlerinden ayrıldı-
ğını açıkladı. 

Gerudun Geçgel ve Soner Kurt’da yö-
neti kurulundan ayrıldı. Bu arada Sportif 
Direrktör Seyit İçgül ile de yoıllar ayrıldı.

YÖNETİM VE 
TARAFTAR 
ÇEKİŞMESİ 
BÜYÜYOR
ANKARA-

(Yurtspor)-
Ankaragücü yöne-
timi ile taraftarları 
arasında gerilim 
son haftalarda 
büyüyerek sürüyor. 
Maçlarda ve sos-
yal medyada yöne-
timi istifaya davet 
eden Ankaragücü 
taraftarları yeni bir 
yöntem geliştirdi.

'Yönetim istifa' 
yazan stickerler 
yapıştıran Ankara-
gücü taraftarları, 
bu stickerleri ken-
tin değişik yerlerin-
de kullanıyor.

Ankaragücü 
yönetimi ile taraf-
tarlar arasında de-
vam eden gerginli-
ğin ne zaman sona 
ereceği merakla 
bekleniyor.

BASKETBOL TAKIMI FARKLI KAZANDI
HABER MERKEZİ- Türkiye 

Basketbol Ligi’nde Ankaragücü 
deplasmanda Balıkesir Büyük-
şehir Belediye Spor’u 89-72 
mağlup etti.

Ankaragücü bu sezon 11. ve 
üst üste 4. galibiyetine ulaştı.

Ligin sayı, asist, top çalma, 
verimlilik lideri Alonzo Verge’u 
3 periyod çok iyi tutan Ankara-
gücü 7 farklı isimden 15 üç üç-
lük isabeti buldu, buna karşın 
19 top kaybı yaptı.

HABER MERKEZİ- Türkiye Kupası-
nın 5’nci turunda bugün Başkent’in 2 
takımı sahaya çıkacak.

Menemen İlçe Stadındaki maçta 
Menemenspor ile Ankaragücü karşı-
laşacak. Bu karşılaşma saat 18.00’de 
başlayacak. Maçı hakem olarak 
Raşit Yorgancılar yönetecek.  Günün 

diğer maçı ise Aktepe  Stadında saat 
13.00’de Keçiörengücü ile Sivasspor 
arasında oynanacak. Maçı Çağdaş 
Altay yönetecek.

Gençlerbirliği ise, yarın Eryaman 
Stadında saat 17.00’de  Kasımpaşa ile  
karşılaşacak. Bu maçta da hakem ola-
rak Ekrem Özdamar görev yapacak.

BAŞKENTLİLER KUPA İÇİN SAHADA

Ümraniyespor’u da dep-
lasmanda 2-1 yenip 

27 puanla 5’nci sıraya kurulan 
Keçiörengücü’nün teknik patronu 
Erkan Sözeri  futbolcuları ile gurur 
duyduğunu söyledi.

Sözeri, ”Eğer hedeflere yü-
rüyeceksek artık bu maçı unutup 
önümüzdeki Karagümrük maçına 
odaklanacağız. Biz büyük bir aileyiz. 

Hepimiz bu takımın birer parçasıyız. 
Oyuncular iyi bir karakter ortaya 
koydular, güzel bir duruş sergilediler. 
Bütün oyuncular takımın bir parçası 
olduğunu hissedip, hissettirdiler. Bu 
anlamda çok mutluyum. Geldiğimiz-
den beri 4’te 4 yaptık, bir de kupa 
maçı kazandık 5’te 5. Oyuncularımı 
gönülden tebrik ediyorum, onlarla 
gurur duyuyorum. Eğer hedeflere 
yürüyeceksek artık bu maçı unutup 
önümüzdeki Karagümrük maçına 
odaklanacağız. Tabii ondan önce de 
Sivas maçı var” diye konuştu.

KAĞAN
KARACEHENNEM

KEÇiöRENGüCü’NDE BAHAR HAVASI

DEPLASMAN KRALI- 1. Ligde deplasmanda en fazla 
puan toplayan Keçiörengücü futbolcuları

Voleybol’da Çekya temsilcisi ile oynanacak

Başkent’teki müsabakayı TRT Spor 
Yıldız naklen ekrana getirecek.

G.BİRLİĞİ İYİ 
İŞLER YAPIYOR

Recep Karatepe

SPOR-TOTO 3-1 GALİP 
HABER MERKEZİ- Spor Toto, Efeler Ligi 13. 

haftasında Alanya Belediyesi’ni 3-1 mağlup ederek 
puanını 20’ye yükseltti. Çekişmeli geçen maçta 
Spor Toto özellikle son iki sette üstün performans 
sergiledi.  Voleybol Efeler Ligi 13. hafta mücadele-
sinde Başkent ekibi, Alanya Belediyesi’ni deplas-
manda 3-1 mağlup ederek önemli bir galibiyete 
imza attı. 


